


Vážení občané,
předkládáme Vám pře-
hled nově zvolených
komisí, které jsou Vám
k dispozici. Pokud potře-
bujete vyřešit problém,
týkající se naší městské
části, můžete se obrátit
na Úřad městské části,
kde získáte kontakt na
jednotlivé komise.
Na ustavujícím zasedání
Zastupitelstva byl poradním
orgánem ZMČ zvolen finanč-
ní a kontrolní výbor v násle-
dujícím složení:

Finanční výbor
předseda -
Ing. Josef Straka
členové:
JUDr. Miloslav Blahovec
Mgr. Milan Bukolský
Ing. Milan Herian
Ing. Daniel Kardoš
Ing. Ladislav Mandelíček
Na jednání ZMČ dne 16.12.2002 byla
zvolena Hana Havlíčková členkou FV

Kontrolní výbor

předseda - Jiří Pína
členové:
Ing. Vladimír Čuprunov
Karel Hejlík
Jaroslav Kočí
Hana Kollerová
Ing. Jan Sedlák
JUDr. Bc. Zbyněk Trojan

Na zasedání Rady městské části
Praha 20 dne 5. 12. 2002 byly jmeno-
vány poradním orgánem RMČ komise
Rady městské části Praha 20 v tomto
složení:

INFORMACE

Bytová komise
předsedkyně -
Jana Hořínková
členové :
Bohumil Moravec
Hana Bezchlebová
Marie Herianová
Jiřina Kopecká
Marie Mrázková
Zdena Víznerová
Bohumil Rygel
RSDr. Jaroslav Vomáčka
tajemnice - Ing. Helena Petrdlíková

Komise dopravy
předseda -
Jaroslav Douša
členové :
Jaroslav Bosák
Jaroslav Frôhlich
Jaroslav Měšťan
Miroslav Zachoval
Ing. Jana Matysová
Ing. Jiří Regál
Ing. Jan Sedlák
Vlastimil Frančík
Jaroslav Píša
Ing. Miroslav Horyna
tajemník - Zbyněk Knetl

Komise obecního
pořádku
předseda - Václav Růth
členové :
JUDr. Zbyněk Trojan
JUDr. Jaroslav Turek
tajemnice - Jana Keilová

Komise sociálně zdravotní
a protidrogová
předseda - JUDr. Miloslav
Blahovec
členové :
MUDr. Ivana Vobecká
Ing. Jan Harbáček
Ing. Helena Šubrtová
Františka Jehlářová
Zora Pokorná
Kateřina Trutnovská
Rút Pinová
Miluše Malá
tajemnice sociálně zdravotní komise •
Jarmila Růžková
tajemnice protidrogové komise -
Martina Růthová
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Komise pro sociálně právní ochranu
dětí
předseda -
JUDr. Miloslav Blahovec
členové :
MUDr. Jaroslava
Chaloupková
Mgr. Jana Prokopová
Jana Lišková
Ing. Monika Brzkovská
tajemnice
Hana Gregorová

Komise školství a mládeže
předseda - Ing. Petr Herian
členové :
Miroslav Franěk
MVDr. Vladimír Mojžíš
Mgr. Josef Černý
Antonín Wágner
Mgr. Pavel Wild
Mgr. Naděžda Blesková
Mgr. Jana Neudertová
Mgr. Anna Kobrlová
Mgr. Alžběta Cibochová
Mgr. Kateřina Francová
Olga Štěpánková
Ing. Dagmar Kuncová
tajemnice - Hana Plíšková

Sbor pro občanské záležitosti
předsedkyně - Mgr. Milena Raisova
členky :
Jarmila Králová
Marie Pokorná
Jiřina Měšťanova
Eva Jačková
Růžena Bittnarová
Františka Pohanková
Miluše Malá
tajemnice - Miloslava Skudrzyková

Komise kultury a spolkových
činností

předseda:
členové :
Ing. Petr Herian
Hana Čížková
Vladimír Stoklasa
Miroslav Držmíšek
Ing. Jitka Řezníčková
Beata Ehrenbergerová
Mgr. Jana Juklová
Mgr. Radka Sadílková
Mgr. Milena Raisova
tajemnice - Ing. Dagmar Kuncová
Předseda komise bude jmenován
po 1. jednání této komise
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Komise výstavby a územního
rozvoje
členové :
Ivana Mazouchová
Václav Růth
Ing. arch. Jiří Danda
Ing. Jaroslav Hejhal
Miroslav Kostel
Ing. Pavel Švehla
Ing. Stanislav Vaniš
Ing. Stanislav Vébr
Jan Wágner
Karel Hejlík
Ing. Jan Trutnovský
Tomáš Hýsek
tajemnice - Jitka Hřebíková
předseda: bude zvolen

Komise životního prostředí

předseda - Ing. Lubomír Kočiš
členové :
Ing. Josef Pittner
Václav Kosař
Bohumil Poštolka
Ing. Antonín Tvrdík
Ing. Oldřiška Matějíčková
Ing. Hubert Antes
RNDr. Martin Hrubeš
Jan Wágner
Jaroslav Píša
Ing. Miroslav Horyna
tajemník - Ilja Pokorný

OZNÁMENI
UMC Praha 20 a NADACE Chvalské-
ho zámku v Praze - Horních Počer-
nicích
vyhlašuje výběrové řízení na organizá-
tora kulturní akce" Čarodějnice
2003 " dne 30.4.2003.

Kritéria účasti :
a)
zajistit hlavní večerní program v době

od 19.00 - do 02.00 hodin, ohňostroj
b)
zajistit bezpečnostní ostrahu během

konání akce
c)
předložit celkový rozpočet akce

MĚSTSKÁ POLICIE
INFORMUJE

Statistika činnosti za jedenáct měsíců roku 2002
(prosinec nebyl uzavřen). Čísla zahrnují nejen
"přísně vymezené" území Horních Počernic, ale
též blízké okolí (Černý Most apod.).
Počet směn 406
Průměr přestupků na 1 směnu 6,17

PŘESTUPKY
Celkový počet přestupků
Zeleň
Veřejný pořádek
Dopravní přestupky
Ostatní

ŘEŠENÍ PŘESTUPKŮ
Počet blokových pokut
Suma blokových pokut
VNPDP
(výzva nepřítomnému pachateli dopr. přestupků)
OP (oznámení o přestupku)
Domluva
DALŠÍ UKAZATELÉ
Náhradní doručení
Lustrace vozidel
Nalezeno vozidel a SPZ
TPZOV ("botičky")
Nepovolené skládky
Vraky
Poruchy VO, SSZ a VH

Psi
Počet kontrol
Počet přestupků
Stánkaři
Počet kontrol
Počet přestupků
Restaurace
Počet kontrol
Počet přestupků
Žebráci
Počet kontrol
Počet přestupků
Taxi
Počet kontrol
Počet přestupků
Invalidé
Počet kontrol (parkování)
Počet přestupků

2 507
50
311
2116
30

1886
316 100

558
28
33

26
1910
1
55
4
24
3

685
5

221
0

503
0

217
0

346
6

1025
177

Nabídky zasílejte na adresu : kuncova@pocernice.cz
nebo ÚMČ Praha 20, odbor školství a kultury, ing. Dagmar Kuncová,

Jívanská 635, Praha - Horní Počernice, 193 21
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Technická zpráva - vyjádření
k požáru Na Chvalské tvrzi

Po přečtení článku v HPZ 12/02 str. 18
„Údiv, překvapení" jsem nucen se tech-
nicky vyjádřit k této problematice.
Požár Špejcharu byl způsoben hrubou
nedbalostí v obsluze el. zařízení lidmi
divadelního souboru pana Milana
Kocourka.
Vyšetřovatel požáru ve své zprávě
uvedl příčinu požáru v technické záva-
dě el. instalace Špejcharu, ovšem neu-
vedl, kdo zapříčinil tuto závadu.

Předkládám důkazy požáru:

1/ Členy souboru byla odmontována
dvě halogenová tělesa o výkonu
300 W z nosných ocelových konzolí a
položena svítící plochou na trámy
podkroví s jutovou dekorací, bez odpo-
jení ze stabilní sítě el. instalace.
2/ Majitel budovy ÚMČ Hor. Počernice
nebyl seznámen se změnami v el.
instalaci provedené provozovatelem.
3/ Fotodokumentace požáru vyšetřova-
telem a ÚMČ Hor. Počernice.

Čím žije radnice

Odbor hospodářské správy

4/ Požárem zajištěná halogenová svět-
la, reflektory s konzolemi, odmontované
protipožární lignátové podložky, dále
pak šrouby M6 s maticemi nalezené na
trámech vedle odmontovaných haloge-
nů
5/ Provozní reflektory osvětlení jeviště

Porušení norem ČSN:

1/ Porušena vyhl. č. 50 Sb/1978 o ob-
sluze na el. zařízení osobami bez
elektrotechnické kvalifikace.
2/ ČSN 332312 el. instalace na hořla-
vých podkladech.
3/ ČSN 332000-4-41 ochrana před
nebezpečným dotykem (jedná se
o instalaci provizorních reflektorů na
místo halogenů, některé z nich připoje-
ny dvěma pohyblivými vodiči SY
o 1,5 mm2, bez třetího ochranného
vodiče, reflektory neměly dvojitou izola-
ci, též porušena norma zřizování provi-
zorních zařízení).
4/ ČSN 332661, výchozí revize elektro.
Po provedených změnách v el. instala-
cích je povinen provozovatel nechat
provést výchozí revizi skutečného
stavu.
5/ Protokol mimořádné revizní zprávy
elektro po požáru provedené rev. tech-
nikem p. A. Wágnerem.

Z výše uvedeného je prokazatelně
dokázáno, že požár byl způsoben oso-
bami divadelního souboru pana Milana
Kocourka, který v té době dodavatelsky
pracoval pro ÚMČ Hor. Počernice
ve funkci požárního technika.

B. Hromádka
Energetik ÚMČ
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Zápis
dětí do prvních tříd v m.č.
Praha 20 se koná ve dnech
4. - 5. února 2003 od 13.00-
do 17.00 hodin na všech
základních školách
v Horních Počernicích
a ve Zvláštní škole a Pomoc-
né škole v Bartlově ul.

Podle zákona č.
138/1995 Sb., kterým se
mění a doplňuje zák.
č. 29/1984 Sb. o sousta-
vě základních a středních
škol, povinná školní
docházka začíná počát-
kem školního roku, který
následuje po dni, kdy dítě
dovrší šestý rok věku.
Dítě, které dovrší šestý rok věku v době
počátku školního roku do konce kalen-
dářního roku, je-li tělesně i duševně při-
měřeně vyspělé, může být přijato
do školy, požádá-li o to zákonný
zástupce.
V případě, že rodiče budou žádat
o odklad povinné školní docházky, je
třeba při zápisu předložit odborné
posouzení lékaře, pedagogicko-psy-
chologické poradny nebo speciálně
pedagogického centra.
Žádáme rodiče, aby při zápisu předložili
rodný list dítěte a doklad o bydlišti
(vyznačeno v občanském průkazu rodi-
čů).

Odbor školství a kultury
ÚMČ Horní Počernice

Jak budeme platit za odpad
v roce 2003
Od 1.1. 2003 začala v Praze platit
vyhláška o poplatku za komunální
odpad č. 20/2002 Sb. o hl. m. Praze,
kterou zastupitelstvo hl. m. Prahy vyda-
lo na základě znění zákona
č. 275/2002 Sb. Jedná se o novelu
zákona č. 185/2001 Sb., o odpadech.
Praha se tím vrací k systému poplatků
"za popelnici", který se v našem hlav-
ním městě uplatňoval až do konce roku
2001.

Město si od toho-
to systému slibuje
spravedlivější
způsob platby
podle vyproduko-
vaného odpadu a
větší motivaci
odpad třídit.
Poplatek bude

stanoven podle počtu a velikosti sběr-
ných nádob a zároveň četnosti jejich
odvozu.

ti*

Objem sbí

70
80

110
120
240

1 100

;rné náddt

1x/14dní

70
73
85
87

134
-

1 x/tyden

126
128
152
155
247
876

^Četnost s

2x/tyden

-
283
275
472
1 634

VOZU

3x/týden

-
415
412
671
2 408

Od 1.1.2003 dochází v odbo-
ru sociálních věcí a zdravot-
nictví
v rámci reformy veřejné správy

ke změnám na úseku výkonu státní
správy v oblasti zdravotnictví.
Změna spočívá v tom, že téměř veške-
rý výkon státní správy na úseku zdra-
votnictví svěřuje zákon do přenesené
působnosti kraje.V důsledku ustanovení
zák. č. 131/2000 Sb. o hlavním městě
Praze, nelze Statutem hl.m. Prahy svě-
řit tuto působnost městským částem
tak, jak tomu bylo doposud.
Od 1.1.2003 bude soustředěn výkon
státní správy na hl.m. Prahu. Jedná se
o registrace, výběrová řízení, přezkou-
mávání lékařských posudků apod.

Městská část Praha 20 bude
nadále na úseku zdravotnictví
vykonávat agendy:
-přestupkové řízení na úseku zdravot-
nictví

Plátcem poplatku se stává vlastník
objektu, tj. fyzická nebo právnická
osoba, která vlastní objekt nebo má
k němu právo hospodaření, vlastníkem
objektu je dále správce společenství
vlastníků.Vlastníci dostali nebo dosta-
nou od Magistrátu hl. m. Prahy formu-
lář "Prohlášení plátce poplatku" se
všemi vysvětlivkami, jak postupovat při
jeho vyplnění před odesláním zpět.
Splatnost poplatku je stanovena za
první pololetí do 15.6.2003 a za druhé
pololetí do 15.12.2003.
Svozovou společností pro naši měst-
skou část nadále zůstávají Pražské
služby, a.s., kontaktní adresa Průmyslo-
vá 615/32, Praha 10, tel. 284091455.
V případě nejasností a získání dalších
informací je možno se obracet na
Odbor životního prostředí a dopravy
(Ing. M.Novotná tel. 271 071634).

Ing. M. Novotná, OŽPD

Honnopočernický zpravodaj

-přijímání infor-
mací od zdrav,
zařízení o pro-
puštění pojištěn-
ce u něhož není
zajištěna další péče
-kontrolu dodržování ustanovení záko-
na o boji proti alkoholismu a jiným toxi-
komaniím, ukládání pokut právnickým a
fyzickým osobám na úseku boje proti
alkoholismu a jiným toxikomaniím.

Miluše Malá
ved. OSVZ

Co s nimi . vánoč-
ními stromečky !
S příchodem nového
roku se každý bude
muset pomalu rozloučit s
krásně nazdobeným
vánočním stromkem.
Vánoční ozdoby schová-
me a stromeček odloží-
me k popelnicím nebo
odvezeme na Sběrný
dvůr
v ul. Chvalkovické. Pracovníci Místního
hospodářství budou pravidelně stromky
svážet do svého areálu, kde budou
podrceny a štěpky budou použity při
údržbě zeleně.
Jaroslav Píša,
vedoucí odboru Místního hospodářství
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mezi nami

Pomocná ruka, aneb žádné páté kolo u vozu
či maringotky

Hergot, to je ale ženská!

Promiňte mi, prosím, ta silná slova či expresíva, ale ta k cirkusu přece patří!
A cirkus zase patří k nám, Horním Počernicím. To nám nikdo „neodpáře"!

Pára šla od pusy naší lednové osobnosti, paní Sonje Berouskové, a to když vyrazila na „štaci" do
Grónska. Terezie Brzková ve filmu Páté kolo u vozu svoji vysněnou cestu za teplem a sluncem nako-
nec přenechala mladým. Paní Berousková jednou takhle za zimou odvážně vyrazila, za zimou třesku-
tou. Žádné třesky plesky. Do Grónska.

Proč ta exkluzivita, exotika, paní Sonjo?

To je jednoduché. Neexistují tam silnice, dostanete se tam
jedině letadlem a pak helikoptérou. Takže hlavní podmínka této
štace zní: „Co nejmíň rekvizit!". My to hravě splňovali - jednu
tašku s kuželi k žonglování pro Mária a Robi, mladší syn, ten
měl dva žebříky. Ovšem bez podstavců. Ty musel nechat
doma.

Čtenáři HPZ asi nevědí, že my dvě už jsme spolu pár rozho-
vorů pro různé časopisy sepsaly, proto zde budou chybět
obecné informace. Vy však chystáte překvapení, které bude
báječným a zodpovědným zdrojem všech případně nezodpo-
vězených dotazů.

O tom však opravdu prozatím pomlčme, prosím.

Dobrá, rozpovídejte se ještě o vašem pobytu v Grón-
sku, prosím.

Tehdy to byl dost šok . Letělo se přes Dánsko. To byla civiliza-
ce - letiště, letadlo - luxus! Když se otevřely dveře při přistání
v Grónsku - to byl šok! „Tohle že je letiště?", nechtěla jsem
věřit svým očím. To mně dalo facku. Já nechtěla vystoupit.
Dlouhá dřevěná bouda a pár vrtulníků. To bylo všechno. A ty
vrtulníky čekaly na nás! A mě čekaly tři týdny v té pustině! Já
zvyklá na špičková angažmá v nejlepších švýcarských cirku-
sech a teď tohle?! A jak tam zacházejí se zvířaty - jedí velryby,
to já bych nemohla.

A psi uvázaní, jako primrzli k zemi před těma chatrčema,
štěňata, staří psi, chcípne, nechcípne. Navíc já v té výpravě
jediná ženská - a blondýna - mezi třinácti chlapy! Všude
kolem mě byly pořád děti. Taky mi dělal problém časový
posun. Ale dnes na to všechno vlastně vzpomínám často a
ráda. Víte, zase ten klid, žádná fabrika, všude bílo, to krásné
ticho, všechno se vám tady (ťuká si na spánky, pozn.red.)
zrelaxuje.

Dodnes mám tadytu portmonku s vytlačenou mapou Grón-
ska. (Ježíši, jaký to tam mám měny, to pořád měním, dám je
do sáčku, když se vrátíme z angažmá, pak zase zpátky
pořád dokola, podivuje se obsahu své peněženky, pozn.red.).
Při pobytu v zahraničí za mnou po návratu z Grónska chodily
do maringotky děti kolegů a pořád prosily: „Teto, vyprávěj!"
Já jsem společenská a oblíbená. I ségra říká: „Přijde Sonja,
bude sranda!"
Lidi v Grónsku jsou strašně hodní, milí, neznají závist. Ale tu
neznám ani já, protože nemám co závidět! Mám hodného
manžela, dva skvělé syny, špičkové artisty, a k tomu mi při-
vedli bezva nevěsty a mám už celkem čtyři vnučky! Mario
má Češku Andreu, krásná holka, však ji znáte! Teď je v
domácnosti, mají tři děti. Robert nám do naší bláznivé rodiny
přivedl Italku žijící ve Francii, Maryšu Biassini, mluví spolu
anglicky a česky, taky šťastné manželství. Maryša je z pěti
dcer, z artistické rodiny. Též hodná snacha. V tom mám
velké štěstí. Mají jednu dceru. A všechny moje vnučky - to je
již osmá generace Berousků!

Jak se na vás podepsal ten celoživotní c i rkusový
kolotoč?
Je mi 52 a už pět let jsem v invalidním důchodu. To víte, kříž,
páteř, prostě „záda".
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Jste doma ráda?

Děláte si legraci?! Prosím vás, přece musím rodinám synů
pomáhat, copak to jinak jde?! Víte, co je s dětmi práce. Atak
jim peru, vařím, hospodařím, samozřejmě, jak zdravíčko
dovolí. Já zařizuji všechno, jdu do detailu, jdu za tím. Dneska
už nic netrénuji, to už mám za sebou. Dokud budou síly slou-
žit, budu pomáhat, to je normální. Ale pozor - úderem sedmé
začíná můj relax. To už se nevěsty smějou, ještě před Večer-
níčkem:"Ááá, babička už musí jet, už balí...". Takhle my se
nasmějem. To si, paní Sadílková, klidně vyfoťte, můj ušák,
lahvinka suchého bílého, televizní zprávy, časopisy, relax,
klid, pohoda.

V jiném našem rozhovoru před deseti lety jste s
manželem zalitovali, že si moc té vaší krásné
zahrádky s domkem tady u nás v Horních Počerni-
cích přes rok neužijete. Změnilo se něco s koncem
vaší profesionální kariéry?

To víte, že jo! V létě, to jsou knížky na terase a když prší, to si
pěkně zalezu do svého divanu a „jedeme" - i s manželem.
Četba, četba...

Ale předpokládám, že v knihovně jste se nesezná-
mil i . ..

To víte, že ne! Oba jsem z artistické rodiny, no a v mládí jsme
se scházívali po odpoledních ve varieté, taky o víkendech. A
scházeli se a rozcházeli, jak to mezi mladými chodí, však
víte...

černý vlastnoručně vyšívaný sexy favorit

Na co ze svého mládí ráda vzpomínáte? Co
například vaše úbory na vystoupení? Uchovává-
te je v paměti i ve skříni?

Samozřejmě. Je to kus mýho života! (Zasněně) Když jsem
dělala to sklo (ekvilibristiku) a pak i do žongléru a do lufto-
vé práce, to bylo modelů! Schovávám si je všechny,
všechny jsem je totiž šila a vyšívala sama. Někerý mi byly
proti srsti, třeba takovej modrej, hezky dělanej, v tom jsem
se necítila dobře, nechávala jsem ho na dopolední před-
stavení pro děti, protože byl decentnější. Můj černý „favo-
rit", ten byl sexy!

To vy jste stále, paní Berousková. A k tomu neu-
věřitelně pořádná. Denně vás vidím přepečlivě
zametat i chodník až po obrubník a byteček máte
jako klícku!

Jo, pořádek, to je moje! Na to si potrpím. To mám ráda! A
ráda se o něj postarám. Nejsem ženská, abych někoho
využívala, naopak ráda pomůžu, mně se fakt dobro vrací!
A syny je potřeba zajistit, ale to víte, kdo ví, co přijde.
Třeba se moje vnučky jednou bláznivě zamilujou, zblb-
nou.... Ale proč plánovat. Mám ráda lidi, srandu, ráda se
bavím, jak jsem už řekla, jsem oblíbená, nezávidím,
nemám co závidět - mám krásné chlapy a holky, to je
moje, jdu si svojí cestou.

Sonjí cestou posetou pestrobarevnými zážitky. A barvy -
ty k cirkusu jménem život neodmyslitelně patří.

Vám patří díky za vzrušující zážitky zprostředkovaně pro-
žité pěkně u vás doma, v teple, bez rizika.
RadSad

Relax, klid, pohoda. Mít svůj kout...

Andrea Berousková
a Gérard DEPARDIEU -
Švýcary 2001.
Výtěžek z představení
šel na pomoc dětem
v Africe.
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Senátor Josef PAVLATA (ODS)
(volební obvod č.24 - Praha 9)

Exkluzivně pro Hornopočernický zpravodaj

S novým rokem Vám, milí čtenáři, přinášíme rozhovor s naším „staronovým" -
znovuzvoleným senátorem, panem Josefem Pavlatou.
Při přípravě jsem čerpala z bohatých zdrojů naší redakční výstřižkové služby
a pro pořádek a snazší orientaci v následujícím textu dovolte úvodem malé shrnutí,
abychom se nějak odrazili a nenarazili na „informační šumy".
*Věk: 53 let
*Od roku 1991 ředitelem Obvodní-
ho kulturního domu Gong (Praha 9)
*Do Senátu zvolen poprvé v roce
1996
*24. obvod je z deseti pražských
rozlohou největší - tvoří ho
13 městských částí.
Napadá mě infantilní veršík:
Mám paměť sloní
neviděla jsem vás u nás
letos ani vloni.

Shodou okolností je tomu právě
dnes (10. 12.) třináct let, co v Hor-
ních Počernicích bydlím, a nikdy
jsem vás tu při žádné akci osobně
nezažila. Co by vás do Horních
Počernic zaručeně přilákalo, pane
senátore?
Do Horních Počernic mě vždy spolehli-
vě přilákají akce ODS, které se konají
většinou v „Domečku" Přitažlivý je i fot-
bal, kam čas od času zajdu, ale jako
řadový divák, takže se necpu do žád-
ných „vipek" (vyhrazené prostory pro
V.I.P. - významné osobnosti,
pozn.red.) Xaverovský fotbal je kvalitní.
Obecně fotbal patří k mým koníčkům,
aktivně se o něj zajímám na Střížkově.

Co znamená, aktivně se zajímat -
že ho sám hrajete9

Ne, to chraň Bůh, znamená to, že nav-
štěvuji FC Střížkov a Slavii. Na své
chalupě v Sobotce chodím na zápasy
B třídy a tam také sponzoruji dětský
nebo lépe řečeno mládežnický fotbal.

Dobře, tak to máme fotbal Co tak-
hle divadlo?

To vaše znám! Dada Stoklasa je můj
přítel, jen jsme se asi tak dvacet let
neviděli.

Můžete ho hned teď aktuálně vidět
ve vánočním čísle, které jsem vám
včetně dárku v podobě „pohledů"
Horních Počernic přinesla. Tento-
krát však figuruje náš slavný „rejža"
na stránkách „radničních" - na foto-
grafii z prvního povolebního zase-
dání Zastupitelstva, neboť Dada se
stal jeho členem a celé zasedání
navíc „moderoval".
Jo, tak to rád slyším, to jsem ještě
radši, (detailní zkoumání fotografie v
HPZ 12, pozn.red.) Ano, už ho vidím,
jako „živej". Rád se s ním zase sejdu.
Před pětadvaceti lety jsem pracoval na
Okresním kulturním středisku Praha
-východ a odtud se s Dádou Stoklasou
právě znám.

Jak byste pomohl našemu projektu
proměny místního kina v divadlo?
Přinesla jsem vám naši reportáž z
HPZ 4/02 - rozhovor s panem mís-
tostarostou Kádnerem včetně doku-
mentace o budoucí podobě této
budovy.

Na obrázku to vážně vypadá pěkně.
Co se týče mé pomoci, kdokoli kdykoli
za mnou může přijít. Já nevím, jak je to
dalece finančně připraveno, zcela jistě
by měla obec nebo budoucí provozova-
tel žádat o grant hl. město Prahu. Dom-
nívám se, že je to cesta, ve které bych
trochu dokázal pomoci. A pak třeba
taky nějakými praktickými radami.

To mi čtete myšlenky! Spíše než
o ty „věčné" finance mi jde třeba o
to, zda nemáte nějaké originální
řešení.
To vám nedokážu teď tady říci, to je
věc dlouhodobá. Co však už vím teď,
budu umět odkázat na lidi, kteří pomů-
žou v produkční činnosti, ve styku s
uměleckými agenturami, zcela jistě
bych se angažoval v rozšíření našeho
projektu „GONG dětem", který běží
právě v Gongu. Jednalo by se o mož-
nost uvedení představení u vás, v Hor-
ních Počernicích. Proč neexpandovat z
Vysočan k vám, do Horních Počernic?!
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Prima nápad!
Naši oba muži na radnici - pan sta-
rosta i místostarosta - jsou ve zna-
mení Střelce. Stejně jako vy, i oni
se znamenitě v před/volebním boji
dokázali trefit do černého a zvítězit.
Jste snad i vy Střelec, případně
alespoň ostřílený politik?
Já jsem, prosím, Býk. Ostřílený politik,
myslím, nejsem, to ne. Ale mám určité
zkušenosti a zcela jistě nejsem nová-
ček.

Teď možná trochu netaktní otázka,
ale přesto... Nepatří k vašim novo-
ročním předsevzetím začít studovat
nějakou vysokou školu? Nechybí
vám občas ve skrytu duše vysoko-
školské vzdělání?

Nechybí a do studia se rozhodně
nepustím, to vám garantuji! Neuvažuji
o tom, protože už je na to pozdě a při
současném vytížení bych to nestihl. Já
mám dvě maturity, po gymnáziu jsem
absolvoval nástavbu při knihovnické
škole, která připravovala odborníky pro
vedení kulturních organizací. Dneska
podobné školy jsou - jako ta moje teh-
dejší - rovněž tříleté a získává se na
nich bakalářský titul.

Takže vy nejste nezbedný, ale tako-
vý „zakuklený" bakalář!
A troufám si říct, že praktický. Ta škola
nás báječně připravila pro praxi, kon-
krétně tedy pro šéfování kulturních
organizací.

Držíte se tedy moudrého rčení -
svého „kopyta". Když vidím, jak jste
štíhlý a ve formě, zřejmě respektu-
jete i úsloví o jídle „do polosyta"!

Dalo by se to také tak říci. Že jsem
štíhlý a ve formě, jsem právě - dá-li se
to tak říci - „díky" náročné volební kam-
pani. Při ní jsem zhubl o osm kilo a je
pravda, že se cítím lépe a chtěl bych si
tuto příznivou hmotnost udržet.

V čem, kdy a jak - pokud vůbec -
může být kultura škodlivá? Myslím
třeba porevoluční euforii a politic-
kou angažovanost umělců... Obojí
nějak uvadlo, opadlo, mnozí odpad-
li..
Kultura nemůže být nikdy škodlivá.

Pokud je to kultura

Ano, pokud je to alespoň trochu kultu-
ra, není v ničem škodlivá.

Takže naopak vždy může jedině lidi
„zlepšit"?
Zcela jistě, kultura je na lidi hodná.
Pokud to lidi přijímají, tak se stávají lep-
šími.

To jste nám tu kulturu krásně per-
sonifikoval!

Sledujete též například dětské
pořady v televizi, máte představu
o jejich úrovni 9 A co pořady agen-
turní?
Máte na mysli konkrétní dětské pořa-
dy?

Ano.

Tak ty v televizi opravdu nesleduji, ani
nevím, jaké zrovna běží. Ale bedlivě
sleduji projekt, který probíhá již čtvrtou
sezónu v GONGu. Projekt je velmi
přesně cílený. Jde nám o to, dosáhout
ideální počet deseti inscenací, které by
byly vyváženě obměňovány tak, aby
zahrnovaly - a hlavně oslovily, zaujaly,
přilákaly - všechny věkové skupiny
dětí, to znamená od toho pejska a
kočičky až po středoškolské představe-
ní.

Ráda se po tomto projektu budu
pídit více a samostatně. Můžete mě
na někoho odkázat?
Samozřejmě a rád. Pan Pokorný a paní
Josífková vás ochotně do této proble-
matiky zasvětí.

Při prvním zasedání Senátu jste se
ujal mikrofonu. Jak k tomu došlo?
To se losuje či existuje nějaký
pořadník? Je o mikrofon „rvačka"?
Já se mikrofonu ujmout musel, protože
jsem ještě před zasedáním byl jednak
za ODS jmenován členem tzv. iniciativ-
ní skupiny, která toto zasedání připraví,
jelikož je to takové „období nikoho",
senátoři nemají mandát, skončilo jim
volební období, je tedy třeba zasedání
připravit. Má to svůj řád. Z iniciativní
skupiny se stává pak volební komise,
která mě zvolila jako předsedu. Takže
já jsem to úvodní zasedání prakticky
řídil. V podstatě je to „pouze" volba
předsedů, místopředsedů, členů všech
komisí, výborů a dalších orgánů Sená-
tu. Takže se nedá říct, že bych u toho
mikrofonu byl chvíli, ale pěkně jsem si
tam pobyl, zamluvil dva dny. No, den a
půl, abych nepřeháněl.

Krásně jste to vysvětlil a já doufám,
že to nezamotám. Trochu ten pro-
ces připomíná pohádku O slepičce
a kohoutkovi... Abychom však
nezamluvili další témata.

Váš osobní pocit - či existuje-li ofi-
ciální stanovisko nebo statistika -
kolik procent voličů vás volilo jako
člena ODS, strany, která myslí pra-
vicově a s námi to (snad) myslí
dobře, a kolik vás preferovalo jako
osobnost?

Nevím, jestli bych to dokázal vyjádřit v
procentech, ale v období, ve kterém
jsem kandidoval, jsem kandidoval za
ODS, protože bych nikdy za žádnou
jinou stranu nekandidoval. Svoji roli
sehrálo i to, že mí protikandidáti, přede-
vším z té levicové části, se poměrně
slušně vystříleli už v prvním kole.

Váš bratr hraje, dabuje, píše parád-
ní fejetony do klánovického zpravo-
daje...
On především píše fejetony do Lido-
vých novin a Metra.

To vím, ale teď se s dovolením
pohybujeme na stránkách lokálního
„plátku", takže lokalizujme...
Dobrá, jasně, chápu, letní bydliště má
brácha skutečně v Klánovicích.

Takový „letní" král.
A vaše rodiště máte oba v králov-
ství zimy, na horách, v obci Zása-
da, kde je osada Zbytky. Pojďme si
hrát se slovy! Znáte politiky, kteří již
ztratili i poslední zbytky zásad?

No, jejda, ale to na mně nechtějte,
abych je jmenoval.

Tak tedy opačně - v pozitivním
duchu - znáte politiky či osobnosti,
kteří se svých zásad drží beze
zbytku?
Zcela jednoznačně Václav Klaus. To je
pro mě politický vzor a dobře vím, že
nedostižný! Protože politika, tak jak ji
dělá on, je to pravé ořechové - a ještě
k tomu připočtěme jeho „vedlejší" vlast-
nosti včetně vědomostí, kterými jen tak
nikdo nedisponuje. Ale jsem rád, že
jsem vždycky, aniž bych byl nějakým
způsobem žádán či dokonce vyzýván či
někým přesvědčován, setrvával na stra-
ně názorů, které zastává Václav Klaus,
to určitě.
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A mohl bych jmenovat další své spo-
lehlivé kolegy a přátele, Mirek Topolá-
nek, Přemysl Sobotka, Dagmar Lasto-
vecká, se kterými si rozumím. To jsou
také správní lidé na svém místě. Tomáš
Kladívko, poslanec, a řada dalších, a to
platí i o lidech na těch „nižších" stup-
ních, třeba na radnicích (Ing. Vladimír
Řihák, starosta Prahy 9, a Ing. Miroslav
Froněk, starosta Prahy 14).

Hurá, už zase lokalizujeme. Slétně-
me z výšin. To jsem ráda, to mě
redakční rada pochválí, že s vámi
ohřívám tu naši domácí povolební
polívčičku.
Chvály není nikdy dost. A tu já mohu
víceméně pět na většinu radnic svého
obvodu, většina z nich je v rukou ODS
a jsou to téměř všichni moji přátelé a
spolupracovníci a ta práce je potom o
to příjemnější. Vzájemná pomoc je dost
důležitá, to platí v praxi dost často,
nejen v politice.

A teď zcela místně a konkrétně.
Jste jako senátor členem výboru
pro vědu, vzdělání, kulturu a lidská
práva a petice. U nás v Horních
Počernicích máme, jak asi víte,
gymnázium. Škola se těší dobrému
renomé, studenti se dostávají na
vysoké školy, angažují se í v růz-
ných charitativních projektech nejen
u nás, ale v rámci celé Prahy, mezi
námi, tato střední škola sama by
klidně svojí činností pokryla všech-
ny stránky našeho periodika. My
však máme vždy více příspěvků
než místa, což je v našem případě
dobře, avšak tato střední škola
bohužel s nedostatkem místa boju-
je. Jak je vše relativní!
Jak byste mohl vy pomoci?
Já jsem připraven s kýmkoli o těchto
záležitostech na celém obvodu jednat
a věřím, že pokud se s panem ředite-
lem a starostou sejdeme, zcela jistě
najdeme společnou řeč, jestli by nějaká
pomoc z mé strany byla možná. Takto z
„fleku" nic nevymyslím, ale jsem tomu
nakloněn a snad budu i schopen nějak
zafungovat, jsem v jednání vstřícný.

Mohu vás tedy tímto takto veřejně
a písemně "zaháčkovat"?
To tam fakt klidně napište, jako bych to
osobně Ivanu Liškovi řekl.

10
Vidím, že už na vás útočí další
povinnosti, takže mojí milou povin-
ností bude poděkovat vám za váš
vzácný senátorský čas, popřát
krásný čas zimních radovánek a
dovolím si specifickou poznámku.
Dle mého soukromého průzkumu
všichni lidé včetně mě chtějí bydlet
v Horních Počernicích, případně by
měnili za Liberec. Protože se jedná
0 „baštu" ODS a město moderní,
mimořádně prosperující, oku laho-
dící, připojíte se k jeho „fanouškům"
1 vy, pane senátore?
Já už to vlastně svým způsobem čás-
tečně udělal. Přestože moje rodná
víska spadá pod okres Jablonec nad
Nisou, srdcem mě to vždy více táhlo
k Liberci, podvědomě k němu tíhnu,
nevím, čím to je. Obecně v tom kraji
existuje takový souboj Liberec-Jablonec
a dokonce jsem se stal terčem dobrosr-
dečné řevnivosti či nevraživosti taměj-
ších místních, neboť při fotbalových
zápasech Jablonec-Liberec jsem vždy
fandil právě Liberci! Za to mě tam
spousta lidí nemá rádo - samozřejmě
mám na mysli v tom správném fotbalo-
vém fandění. Dodneška, když můžu,
tak do Liberce jedu a líbí se mi tam.
Neumím si představit, čím to je. Jestli
je to tou radnicí? To je tak jediné, co
mě napadá - pokud to nevíte, liberecká
radnice je zmenšeninou vídeňské rad-
nice.

To je oficiální?

No, je podle ní udělaná.

Architektonicky?
Ano.

Ještě k tomu vašemu rodnému
kraji. Byl jste svého času v Senátu
rovněž členem výboru pro zahranič-
ní věci, obranu a bezpečnost.
Ve vašem rodišti došlo vloni k hro-
madnému mordu. Tragický tak vývr-
cholily dlouhodobé sousedské
spory místních a „Pražáka".
Vím o tom detailně. Znám ten případ.

Pak že je to s kriminalitou v Praze
nejhorší... Můžete zobecnit - co
Praha 9 - váš obvod - a kriminali-
ta?

Já chci pomáhat pražskému magistrátu
při návrzích a prosazování zákonů,
předpisů, co se týče prostituce, drog a
taxi služby. To jsou věci, na kterých chci
spolupracovat a které úzce s bezpeč-
ností souvisejí.

Paní šéfredaktorko, mám k vám závě-
rem prosbu, omluvte mě z vašich pro-
sincových chystaných - lákavých a jistě
zajímavých akcí. Mám na mysli slav-
nostní divadelní představení a křest
publikace o vaší městské části. Samo-
zřejmě to k vám na radnici i zavoláme,
ale když už jste tady...

Nerada vás omluvím, protože bych
vás při nich ráda uvítala, a přiznám
se, napadá mě aluze na slova bás-
níka „Mé jméno není na plaká-
tech.,.".

Já vím, na co narážíte. Mě naopak
znáte právě jen z předvolebních plaká-
tů.

To ano, sice nejen jméno, ale i tvář.
Takže zpátky k začátku rozhovoru -
jak vás k nám máme přilákat, pane
senátore?
Normálně mě pozvat, všechno posílat.

V jakém časovém předstihu?

Tam záleží, v jakém je to termínu.
Pokud mám něco v Senátu nebo ve
své práci, tak to upřednostňuji. Ale ve
chvíli, kdy je volno, tak rád přijedu.
Navštěvoval jsem zasedání zastupitel-
stva „čtrnáctky", samozřejmě automa-
ticky „devítky", občas jsem byl v Kláno-
vicích. V Horních Počernicích jsem byl
jednou, úplně na začátku.

No, právě. To není moc lichotivé.

Na lichotky si nepotrpím, ale slibuji, že
tento rest vůči vám rád napravím.

Třeba by mohl být vhodně zakom-
ponován do vašich novoročních
předsevzetí, máte-li nějaká. Berte
to jako tip a naše srdečné pozvání!

RadSad
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Všem jubilantům, kteří v lednu slaví své životní
výročí, přejeme hodně spokojenosti po celý rok 2003.
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93
91
88

86
85

84
83

Anna Pavlova
Helena Prokopcová
Ludvika Maturová
Slavomír Baloun
Anna Kalistová
Oldřich Flegr
Eugen Petrof
Ružena Pavlíková
Mane Puszková
Josef Chalupa
Jaroslav Stejskal
Mane Koukolská
Agata Jarešova
Mane Barniková
Miloslava Kendeova

82

81

81

80

Olga Petrofová
Jiřina Straková
Božena Zikánová
Jarmila Křivánková
Božena Valáškova
Marie Marešová
Irena Ticha
Miloslava Mlíkovská
Růžena Rejska
Jiřina Neumanová
Emilie Větrovcová
Jana Malá
Jaroslav Trávniček
Václav Žáček
Zdeňka Zemanská

75 Blažena Růžičkova
Anežka Hyková
Irena Lérová
Květa Fialova
Marta Mudrová
František Vinš
Olga Segerová
Mane Bubeníčkova

Ko££íř5iT(22 prosince - 20. ledna)
"tfMživel - ZEMĚ

^S^nTSoTem vašeho přičinlivého znamení je kozo-
rphi který se neustále snaží dosáhnout vrcholu
•kopte.

nejlepšttorma pohybu:
ilavání, tanec, bruslení

,DA V pozdějším životě se může objevit hlucho-
ta, a tak si ještě v mládí nezapomínejte čistit uši
víc než jednou týdně, a pokud pracujete-^hlučném
prostředí, noste v uších ucpávky. / / ^ r \

• • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • a *i • »j» K."'-*A-* • «M • • • •

Vodnář (21 ledna-^f9.1ľ&s«ra) ^ , v

Váš živel - VZDUCH V _ ^ ? - o s~J
Symbol vašeho znamení vzdu^ukazúje-nádobu
plnou myšlenek a znalostí, o které se taoi podělí-
te s jinými ( . 1 1
Jste nezávislí a váš způsob mysTeol ja naprosto
inidividuální. ~"̂  —

nejlepší forma pohybu'
golf, squash, jízda na koni
RADA Mnoho Vodnářů mívá špatný krevní oběh,
proto noste v chladném počasí dobré teplé ponož-
ky, dostačující rukavice a pokrývku hlavy, aby vaše
končetiny i hlava byly v teple.

čtenáři Homopočernického
zpravodaje a čtenáři knih...
Stála jsem na konci loňského roku
v jednom z našich bankovních ústavů.
Jedna předlouhá fronta zprava doleva,
druhá ještě delší zleva doprava. Každý
nově příchozí se po chvíli marné orien-
tace ptal - stojíte frontu k okénku x
nebo y ? Jedna z čekajících, starší
dáma, ochotně každému odpovídala a
po chvíli už každému nově příchozímu
hlásila sama, kam která řada směruje.
Všichni slušně poděkovali, kromě jedi-
ného pána. Ten jí řekl, ať se stará o
sebe, že ho její komentáře nezajímají,
že si umí poradit. Pochopitelně stál ve
špatné frontě a přišel na to až u okén-
ka. Ale ta milá paní už nikomu neodpo-
vídala a myslím, že jí bylo i do pláče.

Boj s lidskou hloupostí a zlobou je sisy-
fovská práce a asi na boj s nimi už
amatérsky nestačíme. Jak to udělat,
aby nadšení neutichlo a oheň
nevyhasl ? Máme v knihovně knížku "
Jak neztratit nadšení". Napsal ji univer-
zitní profesor sociální psychologie Jaro
Křivohlavý. Komu je tato knížka
určena ?
Cituji:" Tato knížka je určena těm, kteří
mají někoho nebo něco moc rádi.

Není pro ty, kteří mají někoho nebo
něco jen tak trochu rádi - málo rádi
nebo snad dokonce

jen nepatrně rádi. Je určena
lidem milujícím někoho nebo
něco z celého srdce. Patří
lidem, kteří pro něco hoří.
Lidem nadšeným. Lidem pro
něco cele zaujatým. Není pro
ty, kterým v životě o nic

nejde, kteří jdou životem netečně, kteří
jsou ke všemu apatičtí.
Tato knížka je určena lidem, kteří mají
rádi svou práci. Zvláště pak je určena
těm, kteří ve své práci ( činnosti ) při-
cházejí s druhými lidmi do osobního
styku - ať dělají cokoliv. Je určena
lidem, kterým při tom o něco opravdu
jde.
Obecně řečeno: tato knížka je určena
lidem, kteří mají pro co žít, kteří pro
něco hoří.
Oheň může nejen hořet, ale i vyhasí-
nat, dohořívat a nakonec dohořet.
Láska může kvést. Může být vřelá.
Může však též vychladnout. Nadšení
může bouřit. Může však též utichnout.
Tato knížka je o tom, co dělat, aby nám
naše láska nevyhasla, aby nám nadše-
ní neutichlo a - řečeno obrazně - oheň
nevyhasl."
Na závěr knihy je padesát devět rad,
jak se účinně bránit stresu a vyhoření.
Dovolila jsem si tři vybrat.

43. Naši otcové pěstovali jeden druh
relaxace, aniž by jej relaxací nazvali.
Šest dní pracovali. Sedmý den odpočí-
vali.
Proto jej též nazvali "nedělí". Radikál-

ně se v neděli změnil způsob jejich
života. Místo konkrétních problémů
mysleli na věci abstraktní. Setkávali se
s druhými a hovořili s nimi - třeba
v kostele a po kostele.

V neděli praktikovali přátelské " tácky"
Navštěvovali druhé lidi - např. příbuzné,
přátele a známé. Druhý den - v pondělí
- se pak mohli - tím vším osvěženi -
věnovat opět své práci.
44. Velkou pomocí našim otcům bývalo,
že své jednání stavěli nejen před soud
(hodnocení) svých spoluobčanů, ale
pod soud „vyšší" - sub species aeterni-
táti (pod hledisko či soud věčnosti).
Nepropadali tím zoufalství z toho, jak
různě mohou lidé hodnotit to, co dělá-
me a oč se snažíme. Měli vyšší míru
jistoty a pevnosti. A to je nezanedbatel-
ným faktorem klidu a obrany proti stre-
su a vyhoření.
49. Humor a smích patří k nejlepším
relaxacím - prostředkům boje proti stre-
su. Humor bývá definován jako "sympa-
tie s rubem věci "(podle G.B. Shawa).
Nikdy ho není dost. Má různé formy.
Podstatné však je mít "smysl" pro
humor a smích. Vítat ho v jeho přerůz-
ných formách a nebát se smát - upřím-
ně a opravdově.
A můžeme to zkusit hned. Je leden,
schránky se plní složenkami, což takhle
dát si jednu skotskou (anekdotu)?
"Skotský žáček Johny přinesl učitelce
dopis od matky. Stálo v něm asi toto :
Vážená paní učitelko! Prosím, nedávej-
te mému synovi domácí početní úkol, v
němž stojí whisky deset šilinků. Přede-
vším to můj muž nedokáže synovi
vysvětlit a potom celou noc nespí
a křičí: Je to vůbec možné, že někdy
byly i dobré časy?"
Přeji Vám se svojí kolegyní šťastný
a dobrý tento začínající rok.

Barbora Šrámková
knihovnice

Hornopočernický zpravodaj Leden 2003



Program na leden
2003
8.1.st. Tajemství zrcadla aneb
Enšpíglova šibalství (Program servis -
F)

Taškařice s písničkami o příhodách
středověkého šprýmaře.

Zadáno pro žáky z 2. stupně ZŠ a
víceletá gymnázia.
Začátky představení v 9.00 a 10.30.

9.1 .čt. Zdravěnka se otužuje (Divadlo
Úsměv)

Představení s oblíbenou Zdravěnkou
je určeno nejmenším divákům.

Zadáno pro děti z MŠ a 1. třídy ZŠ.
Začátky představení v 9.00 a 10.30.

(Volná místa mohou obsazovat
maminky s dětmi po předběžné

domluvě na tel. 281920339.

23.1 .čt. Čarování s divadlem
(Umělecká agentura Susa)
Kouzelné divadlo plné známých
pohádek (O veliké řepě, O pejskovi
zahradníkovi, O vráně a lišce). Určeno
dětem z MŠ a 1. - 3. třídy ZŠ.

Pátek 17. ledna od 19.30 hodin
Pavel Dobeš
kytarový doprovod Tomáš
Kotrba v pořadu
KONCERT aneb ZUM ZUM ZUM
Koncem roku 2002 vychází první výběr
toho nejlepšího, co za svou hudební
kariéru Pavel Dobeš napsal a vydal.
Nese název ZUM ZUM ZUM -
patnáctiletý výběr.
A právě tento výběr si Pavel Dobeš se
svým doprovodným kytaristou
Tomášem Kotrbou připravili pro
koncertní vystoupení v Domečku. I
když stálici naší folkové scény, jakou
bezesporu Pavel Dobeš je, není určitě
třeba nijak zvlášť představovat,
připomeneme vám alespoň zatím
vydaná alba.
Výběr z CD: Skupinové foto (1988),
Zátiší s červy (1990), Zpátky do trenek
(1992), Pavel Dobeš - live (1993),
Něco o Americe (1995), Průzkumný let
(1997)
a K svátku (2001).
Vstupenky v ceně 100,- Kč jsou k
dostání v předprodeji v knihkupectví na
Náchodské ulici a v KC Domeček
( předprodej zajišťujeme v Domečku
i pro naše „prozatímní" divadlo a to
každé pondělí a středu od 14:00 do
18.00 hodin).

12

Heuréka - máme divadlo !
Téměř současně, rozdílem jednoho dne se v Praze v prosinci otevírala dvě
divadla. Švandovo na Smíchově, zrekonstruované hl.m. Prahou nákladem vyšším
než 190 milionů Kč, a „prozatímní" divadlo v Horních Počernicích, které zásadní
rekonstrukce teprve čeká (v první etapě alespoň nezbytné šatny a kulisárna).
Zatímco o Švandově divadle psala MF Dnes, jak zástupci dodavatelských firem
dolaďují detaily interiéru a zvukaři a osvětlovači se učí zvládat nová zařízení
v technické kabině, realita v našem divadle byla do poslední chvíle mnohem
dramatičtější. Proto patří upřímné poděkování všem, kdo se, mnohdy s vypětím
všech sil a nasazením vlastního života a zdraví, zasloužili o slavnostní otevření
dne 15.prosince 2002.
Uvedením hry Pygmalion v režii Dády Stoklasy a v nastudování našeho
nejúspěšnějšího ochotnického divadelního souboru Právě začínáme se začal
naplňovat náš letitý sen - mít v Horních Počernicích vlastní divadelní scénu.
V lednu, po dalších dílčích úpravách interiéru, zde zahájíme první divadelní sezónu

v sobotu 25. ledna v 19.00 hodin
představením
Divadla Na Vinohradech

A.R.Gumey
MILOSTNÉ DOPISY
v režii Ladislava Smočka hrají
Jana HLAVÁČOVÁ
Petr KOSTKA
Korespondence, na jejímž počátku jsou
školní psaníčka, posílaná pod lavicí a
která provází oba protagonisty po celý
život. Jejich cesty se na konci dětství
rozejdou, ale dopisy od toho druhého a
tomu druhému se jim stanou jistotou
i útočištěm ve složitých životních
situacích a vytvoří mezi nimi silné
pouto přátelství a hluboké lásky.
Herecké osobnosti formátu paní
Hlaváčové a pana Kostky jsme dosud
nevídali v Horních Počernicích příliš
často. Věříme, že se jejich vystoupení
stane pro nás všechny opravdovým
divadelním svátkem, jak se na první
představení první divadelní sezóny
sluší.

pátek 14. února od 19.00 hodin
Aido de Benedetti
JELEN V LAGUNĚ
Režie: Dada Stoklasa
Hraje divadelní spolek Právě začínáme
v obsazení: Jana Sůvová, Klára
Šimicová, Jindra Havel, Honza
Bubeník, Štěpánka Pařízková, Lucie
Hendrychová, Pavel Fučík.
Komedie o naprosto normálních
rodinných trampotách, které se mohou
odehrát jen v Itálii (a také kdekoli jinde
na světě).
čtvrtek 27. února od 19.00
Moliere
LAKOMEC
Známý příběh o lakomci Harpagonovi
patří do zlatého fondu komedie
dellarte a je na repertoáru nejednoho
divadla. Vám se s touto klasickou
komedií přijede představit brněnské
Divadlo Genus.
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čtvrtek 20. března od 19.00 hodin
NENÍ NUTNO aby bylo přímo vese-
!o
Zdeněk SVĚRÁK a Jaroslav
UHLÍŘ vzpomínají na 30 let spo-
lupráce.
Několik dalších představení je v sou-
časné době v jednání a budeme vás o
nich včas informovat. Naši první diva-
delní sezónu ukončíme v dubnu, ale to
rozhodně neznamená na dlouhé měsí-
ce konec s divadlem. Věříme, že věrní
diváci plynule přejdou do divadla pří-
rodního, které zahájí provoz začátkem
května.
V s t u p e n k y na všechna představení
si můžete zakoupit v předprodeji v knih-
kupectví na Náchodské ulici nebo v KC
Domeček (pondělí a středa od 14.00
do 18.00 hodin).
Tolik ve stručnosti k plánovanému pro-
gramu. A protože se množí dotazy i
dohady, (ba přímo spekulace), jak to
vlastně s bývalým kinem je, tak ještě
pár slov k organizačním
záležitostem:Kultumí centrum Domeček
je příspěvková organizace, jejímž zřizo-
vatelem je m.č. Praha 20 - Horní
Počernice. V současné době jsou KCD
svěřeny do správy tři objekty. Samotný
Domeček ( kurzy, dopolední divadelní
představení pro školy a prostorově
nenáročné pořady pro veřejnost, proná-
jmy sálu), Divadlo v přírodě (tradiční
festival amatérských divadelních sou-
borů v květnu a červnu) a nyní také
„prozatímní" divadlo, které by mělo
sloužit nejen jako zázemí pro místní
ochotníky, ale po plánované rekonstruk-
ci vyplnit i mezeru v kulturní nabídce tři—
náctitisícového „města".

PsS.
„Prozatímní" divadlo považujeme za

název ryze pracovní a nechceme, aby
se vžil natrvalo. Aby se tak nestalo, je
třeba co nejdříve naše nové divadlo
pokřtít a tak se na vás obracíme s pros-
bou. Pokuste se vymyslet pro divadlo
jméno.
Svoje nápady můžete zasílat poštou na
adresu Domečku (Votuzská 322, HP.)
nebo na e-mail:
hcizkova@pocernice.cz. Pokud se
podaří jméno včas vybrat, spojíme led-
nové zahájení divadelní sezóny rovnou
se krtinami a autor vítězného návrhu od
nás dostane čestnou vstupenku na tři
vybraná představení.
Těšíme se na všechna setkání při kul-
turních pořadech v roce 2003.

Hana Čížková,
ředitelka KC a kolektiv spolupracovníků
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V lednu chceme mít krtiny!
Vyhlašujeme „výběrové řízení"
na jméno pro naše nové divadlo
(budova bývalého kina MAX).

Vyhlašujeme „výběrové řízení" na
jméno pro naše nové divadlo
(budova bývalého kina MAX).
Pokud vás přepadne geniální a použi-
telný nápad, zašlete ho poštou na adre-
su KC Domeček, Votuzská 322, H.P.
nebo na e-mail :
hcizkova@pocernice.cz
a to nejpozději do 17. ledna 2003.
Autora vítězného návrhu čeká odměna
v podobě čestné vstupenky na tři
vybraná představení. KC Domeček jde
do „soutěže" s návrhem Divadlo
DOMINO Horní Počernice.Žádné kul-
turní zařízení pojmenované Domino
jsme nenašli ani v Kulturním přehledu,
ani v pražských Zlatých stránkách.
DOMino by z našeho pohledu mělo
prezentovat jak spojitost s KC DOMe-
ček, tak i návaznost a budoucí pestrou
skladbu programové nabídky. DS Právě
začínáme (resp. jeden z jeho členů)
navrhuje název MODRÉ DIVADLO
(to se nám taky líbí)
A CO NAVRHUJETE VY ?
Předem díky za váš zájem a nápady !

Hana Čížková, ředitelka KCD

O nošení dříví do lesa na
prkna, co znamenají svět
Horní Počernice sobě!

Z projevu pana starosty při otevření
divadla v Horních Počernicích.
„Rád před vás dnes, milí diváci, před-
stupuji na tomto pódiu. A to hned
z několika důvodů. Jednak jsem dosud
tady u nás žádné kamenné divadlo
nezažil. A pak taky proto, že změna je
život. A proměna kina v divadlo mi
vůbec není proti srsti. Když vidím ten
naplněný sál, mám radost, když pomys-
lím, že nedaleko odsud si návštěvníci
zacpávají uši při všech těch jistě naděj-
ných amerických velkofilmech promíta-
ných ve „viliškinech"... (smích, aplaus)
Znamená to taky změnu programu.
Tady opravdu bývávalo kino. Já sem
chodíval často a rád. Sedával jsem
támhle, tam, co sedíte vy, pane, držte
mi tam místo! Ono to kino bývávalo
taky pěkné dobrodružství. Když nás
bylo málo, tak nás přemlouvali, aby-
chom šli domů, a když nás bylo víc, tak
jsme je přemlouvali, aby hráli. Taky
bývávalo vyprodáno. Prostě nikdy nás
nebylo tak „akorát".

Hornopočernický zpravodaj

Svoji dnešní řeč zakládám na té
změně, když už nelze historicky „ťukat"
na základní kámen. Přeji si, aby to
byla změna k lepšímu a ještě lepšímu,
postupně a ideálně k tomu nejlepšímu,
co můžeme našemu divákovi poskyt-
nout. Aby se tu postupně hrálo opravdu
skvělé divadlo, nejenom proto, že tu
léta působí vynikající ochotníci, ale aby
se tu programy střídaly, aby sem lidi
chodili, aby se naše divadlo prostě
stalo nedílnou součástí hornopočernic-
ké kultury.A moje poslední přání je, aby
se vám tu dnes večer líbilo. Ale to je
myslím vzhledem k dnešní programové
nabídce nošení dříví do lesa.A závěrem
dovolte vyslovit osobní poděkování.
Jelikož se tato podoba divadla rodila v
posledních čtrnácti dnech a to velmi
hekticky, chtěl bych jmenovitě poděko-
vat těm, kteří se o to mimořádně
zasloužili, tedy panu Václavu Hanáko-
vi, paní Haně Čížkové a panu Mirku
Novákovi, (bouřlivý potlesk)

Anketa o přestávce.
Pan Moravec, místní úspěšný podnika-
tel, prostě pekař Moravec. Jste rád, že
tu máme vlastní divadlo? - Je to bez-
vadný!
Dodával byste tady do plánované
kavárny, aktuálně do provizorního bufe-
tu vaše vynikající koláčky, cukrovinky, ?
Kdyby tu byla nějaká šikovnější obslu-
ha, tak jo, s radostí. Určitě.
Viděl jste představení Pygmalion v let-
•ním divadle? Můžete porovnávat? Ano.
Teď jsme se o tom zrovna bavili. Je to
skvělý zážitek. Je pro nás, místní, lepší
vidět hrát lidi, které osobně známe. A
přitom to nejsou žádní amatéři. Má to
profesionální úroveň. Ideální kombina-
ce. Je to pro mě lepší, než kdyby tu byli
opravdu věhlasní umělci někde z Vino-
hradského divadla.Paní Moravcová u
vína s kamarádkou: Jaké máte téma,
dámy? Ale, dnes jsme se krásně prošly
po Počernicích, po těch starých, víte.
Byly jsme až dole u kapličky a prohlíže-
ly si, jak to tam vypadá.. Bruslit jste
nebyly? Ne, ale byly jsme na „Staráku",
tam hodně lidí bruslilo. Je život divadlo,
či divadlo odráží život.?Divadlo je
hezký a život je taky krásnej!
Starosta z Vinoře: Já bych se tímto
chtěl moc omluvit ze křtu knihy, pošlu
tam našeho kronikáře. Taky něco
podobného chystáme. A moc bych pro-
sil o nějaké propagační materiály, pro-
gramy, co ty vaše soubory hrají, abych
to vzal k nám a taky bychom někdy
dohodli, abychom vás pozvali, i když
nevím kam, v sokolovně sice jeviště
máme, ale to není ono...
Prostě potřebujete divadlo! My už ho
máme. Tak, zlomte vaz!

RadSad
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Wlili čtenáři, věřte, že je těžké upro-
střed adventního času popisovat jeho
průběh s vědomím, že vše budete moci
číst a zprostředkovaně (znovu) prožít
až na stránkách našeho lednového
čísla Jak na vás přenést to předvánoč-
ně sváteční kouzlo, když už bude „po
všem"? Asi to pojmout nadčasově, psát
o trvalých kvalitách. A v tomto případě
o trvalé adrese. Pro většinu z nás je to
pouhá formalita, automaticky ji prostě
vyplníme do příslušného „okénka"
dotazníku, uvedeme na své vizitky. Pro
některé z nás je to však pouhý sen.
V neděli 8. prosince 2002 se v Kultur-
ním centru Domeček konal Adventní
benefiční koncert ve prospěch Středis-
ka křesťanské pomoci Horní Počernice,
aneb další hřejivá akce z našich strá-
nek již „staré dobré známé" Diakonie.
Slovo diakonie jsem podrobně okomen-
tovala v podrobné reportáži z této pro-
spěšné instituce sídlící na stálé adrese,
tedy na Kravinově náměstí u rybníka.
Její obyvatelé zde však pobývají pouze
přechodně a rozhodně ne natrvalo. To
by tak scházelo! Jsou přece dospělí a s
vydatnou pomocí personálu a svých
dočasných spolubydlících se opět musí
„zmátořiť a zařadit do života I v tom je
solidarita. Zatímco oni se zotavují, jiní
jistě někde jinde do problémů upadají a
budou hledat útočiště třeba právě tady.
Nic netrvá věčně, ani lidské utrpení.
Úvodem koncertu pan Gartner vysvětlo-
val slovo „benefice" - koncert na dobro-
činné účely. Ve Slovníku cizích slov za
tímto pojmem následuje benefícium
(cirk., práv.) - trvalé právo na určitý
úřad a užitky s nim spojené Když
vyjdeme z této definice, i tato benefice
by měla napomoci obyvatelům Diako-
nie k nabytí trvalého práva na trvalé
bydliště a umožnit jim tak konečně
běžné životní prožitky. K užitku nás
všech.

Program svátečního nedělního podve-
čera zahrnoval skladby autorů různých
staletí i stylů, na pódiu se střídali
sólisté, sbor, strhující byl přednes Erbe-
nova Štědrého dne, který ještě nena-
stal, ale Fibichova hudba už k němu
spěla Stejně jako nálada posluchačů v
sále. Pan ředitel Diakonie, ing Jan
Harbáček, je jistě pro mnohé obyvatele
jakýsi Bůh (Zeus 2.pád Dia - že by
další význam slova Diakonie?!), ve své
řeči rozjímal nad posláním zaměstnan-
ců azylového domu. "Je to náročné na
nás, na lidi. Máme tendenci nosit si
naši práci domů, nespat z ní." A proč to
(přesto) dělají"? "Příběhy našich klientů
jsou na to odpovědi"
Své řekl zcela lidsky a neformálně i ofi-
ciální host, pan starosta Ivan Liška: "Je
krásné, že jsme tady v Domečku pěkně
"zachumláni", zatímco dva kilometry
odsud se dějí děsivé "předvánoční
orgie" v podobě nákupní horečky. Tady
sice taky v podstatě jde o to materiálno,
ale jde se na to přes duchovno A to je
ono!"
A na závěr ještě jedno heslo ze slovní-
ku, které následuje hned po benefícium
- benevolence, tedy dobrá vůle, shoví-
vavost, laskavost. Hodně krásných
abstraktních slov je rodu ženského,
stejně jako těch negativních (nemoc,
závist, zlost). A žije mezi námi hodně
krásných a laskavých žen, ale také
ženy týrané, trpící, plné emocí, clouma-
né pocitem bezmoci. Těm je třeba
pomoci. RadSad

Poděkování
Druhou adventní neděli jsme uspořádali
benefiční koncert ve prospěch azylové-
ho bydlení pro matky s dětmi. Na zdaru
této akce se podílela celá řada lidí
a všem patří naše poděkování
Zejména děkujeme panu Ivanu Liškovi,
který jako starosta naši obce nad kon-
certem převzal záštitu a vlídnými slovy
podpořil naše Středisko. Děkujeme
paní Haně Čížkové, ředitelce Kulturní-
ho centra

Domeček za poskytnutí sálu a také
slevy za pronájem. Děkujeme všem pří-
chozím, že zaplacením vstupného pod-
pořili tuto benefici Hluboce zavázáni
děkujeme za poskytnutí finančních pro-
středků těmto dárcům: Janu Mackovi,
Janu Pelnařovi, Vilému Schneebergero-
vi, Janu Kmochovi, Lubomíru Kacafír-
kovi, Bronislave Jindrové, Romanu Sir-
kovskému, Ivanu Liškovi, KSČM Horní
Počernice, Jiřímu Bittnerovi, Zoře
Pokorné, Ludmile Daníkové, bratrům
Stárovým a celé řadě nejmenovaných
dárců. Jsme vděční i všem Vám, kteří
jste při dobročinném trhu zakoupili
vánoční výrobky.
Benefice se podařila i finančně: čistý
zisk je 55 tis. Kč a s příspěvkem Nada-
ce Divoké husy dosáhneme výtěžku
105 tis Kč, což předčilo naše očekává-
ní. Jsme tím potěšeni a povzbuzeni.
Tento výtěžek již pokrývá čtvrtinu nákla-
dů potřebných na projekt rozšíření azy-
lového bydlení (další pokoje pro matky
s dětmi). Ostatní prostředky zajistíme
cestou žádostí o granty a spoluprací se
zahraničními partnery.

Ing Jan Harbáček
ředitel Střediska křestanské pomoci
Horni Počernice

Hornopočernický zpravodaj Leden 2003



KAŠPAR HRAL
PRO XAVEROV
Již třetím rokem pořádala Diakonie
Církve bratrské benefiční akci pro
Chráněné bydlení na Xaverově Tento
rok přijal pozvání divadelní spolek Kaš-
par, jehož herci se zřekli nároku na část
svého honoráře. Představení se konalo
10.12.2002 v prostorách Kinokavárny
BESEDA v Klánovicích Na programu
byly Smíšené dvouhry z manželského
života od autorů J Saunderse,
A Ayckbourna a D Camptona

a po přestávce Audience od V. Havla.
Chtěli bychom touto cestou poděkovat
všem firmám a jednotlivcům, kteří se
letos k benefici připojili finančním nebo
materiálním darem.

Těšíme se na viděnou v příštím roce
třeba zase při nějakém představení
nebo koncertu

Za

Mgr Markéta Kirschnerová

Pozn red Zde měla následovat loga štědrých
firem. Ta zverejnime v přištim čisle ve slíbené
reportáži

15
Křest knihy " Horní Počernice "

Ve vánočně vyzdobeném výstavním sále Špejcharu na Chvalské tvrzi proběhl
17 12. 2002 křest knihy "Horní Počernice"
Všechny, kteří se na publikaci podíleli, přivítal pan starosta Ivan Liška a paní Beata
Ehrenbergerová.
Slavnostnímu okamžiku předcházelo vystoupení učinkujích ze ZUŠ paní ředitelky
Marty Brejníkové Nejprve se představilo trio ze třídy pana Daneše Drábka ve slo-
žení : Petr Kundera, Petr Český a Matěj Korvas, poté pedagogové pan Pavel
Ciboch a Mgr Jana Neubauerové.
Do světa módy přenesla všechny přítomné odvážná módní přehlídka dívek ze sou-
kromé manažerské školy START.
Poté se již pan starosta Ivan Liška, Ing. Hubert Antes a Ing. František Špiller ujali
vlastního křtu.
A pak se podepisovalo a podepisovalo...

Ing. Dagmar Kuncová
odbor školství a kultury

hájilo mladí - trio ze ZUí

3edagogove ze
atmosféru. Bylo na co koukat!

Nastal nejdůležitější okamžik - autoři pokřtili své
dílo.

Hornopočernický zpravodaj

Každému v řadě jeden úsměv a jeden podpis.
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Dům dětí a mládeže

Ještě krátké zastavení u vánočních
svátků...
V první adventní neděli se naše děti
pod vedením dr. Ivy lllichmannové
zúčastnily vystoupení v nákupním a
společenském centru Metropole Zličín,
kde probíhala tradiční charitativní akce
pořádaná Nadací Terezy Maxové pro
děti z dětských domovů. A tak jsme to
vánoční světýlko zažehli jako jedni z
prvních. Dětem i jejich paní učitelce
děkujeme a věříme, že se podobných
akcí budeme účastnit i v roce příštím.
Dále jsme se poprvé zúčastnili vánoč-
ních trhů na Chvalské tvrzi, kde jsme
předvedli výrobky našich šikovných
dětí. A že jsou opravdu šikovné, bylo
vidět i na naší akci
„ vánoční zdobení perníčků", které pro-
běhlo 10. prosince v DDM.
Ve středu18. prosince jsme si udělali
„malé vánoce", kde jsme si rozsvítili
stromeček a zpívali koledy. Pomalu a
tiše se přiblížil ten pravý čas vánoční, v
Domě dětí zavoněla purpura a nastalo
dlouhé očekávání až
zazvoní zvoneček.
Zvoneček zazvonil a definitivně tak
odzvonil i starému roku.

A teď nás zase všechny
Č e k á nOVý r o k a s ním i spousta
hezké práce
Textilní ateliér - pro děti, mládež i dospělé,
vhodné i pro seniory - pondělky
- malování na hedvábí
- tkaní
- výšivka
- šitá krajka

kurz paličkování - každou středu
od 18.30-20.00 hod

Tchaj ťi - cvičíme každé úterý
od 18.30 - tradiční čínské relaxační umění

Keramika - pro rodiče s dětmi
- pro dospělé a seniory

Zpívánky pro malé i větší děti - zpíváme,
hrajeme na píšťalky, tancujeme
- vždy ve středu v 15.00 hodin

Pozor, pozor, pozor II! Jeden trhák
nakonec!!! Knoflíková kopaná -

od února v pondělí od 15.30 hodin
Samozřejmě všechny ostatní kroužky i
nadále pokračují
Šachy, výpočetní technika, zálesák, kytara,
rybáři, dívčí klub, výtvarka, netradiční
řemesla, tanec, mažoretky, košíková, flor-
ball, baseball, kopaná, volejbal, míčové hry.
Nezapomeňte přihlásit své děti do kroužků
na druhé pololetí llllll
Krásný a úspěšný rok 2003 vám
všem přeje kolektiv zaměstnanců
DDM

16
Ratibořická 1899/32, 193 00 Praha 20 - Horní Počernice

Dum
Zájmové

Den - čas
Pondělí 15:00- 16:30
Pondělí 17:00- 18:30
Pondělí 15:00-16:00
Pondělí 14:30- 16:00
Pondělí 16:00- 17:30
Pondělí 16:30-18:00
Pondělí 18:00- 19:30
Pondělí 15:30- 17:00
Pondělí 17:00-18:30
Pondělí 15:30-17:00
Pondělí 16:30-18:00
Pondělí 18:00-20:00
Úterý 15:30-17:00
Úterý 16:00- 17:00
Úterý 17:00- 18:30
Úterý 15:30- 16:30
Úterý 16:30-17:30
Úterý 17:30-18:30
Úterý 18:30-20:00
Úterý 15:00-16:30
Úterý 16:30-18:00
Úterý 18:00-19:30
Úterý 14:00-15:30
Úterý 15:00-16:30
Úterý 17:00-18:30
Úterý 14:30- 16:00
Středa 15:00- 16:30
Středa 15:00-16:30
Středa 17:00- 18:30
Středa 18.00- 19:30
Středa 16:00-18:00
Středa 14:30-16:00
Středa 16:00-17:30
Středa 15:30-16:45
Středa 16:45-18:00
Středa 18:30-20:00
Středa 15:30-17:00
Středa 17:00-18:30
Čtvrtek 17:30- 19:00
Čtvrtek 15:30-16:30
Čtvrtek 15:00-17:00
Čtvrtek 17:00-19:00
Čtvrtek 16:00-17:30
Čtvrtek 17:30-19:00
Čtvrtek 19:00-20:30
Čtvrtek 13:30-15:00
Čtvrtek 17:30- 19:00
Čtvrtek 15:00-16:30
Čtvrtek 17:00-18:30
Čtvrtek 10:00- 12:00
Čtvrtek 18:30-20:00

deti a mládeže Horní Počernice
kroužky - otevřené od února 2003!!!

Název kroužku
Keramika
Keramika
Šachový kroužek
Výp. Tech. zač .
Výp. Tech zač
Kytara
Kytara
Baseball
Volejbal
Knoflíková kopaná
Malování na hedvábí
Umělecký ateliér-různé techniky
Dívčí klub
Florball
Florball
Moderní tanec
Moderní tanec
Mažoretky
Tchaj ťi
Výp. Tech. stř. pok
Výp. Tech. pok.
Výp. Tech. rodiče
Výtvarný kroužek
Keramika
Keramika
Netradiční řemesla
Zpívání
Keramika
Keramika
Kytara
Rybářský kroužek
Výp. Tech. zač.
Výp. Tech. zač.
Fotbal
Volejbal
Paličkování
Vitráže - malba na sklo
Tkaní
Košíková 2
Míčové hry
Netradiční řemesla
Netradiční řemesla
Výp. Tech. pokro.
Výp. Tech. internet+tvorba html
Výp. Tech. rodiče
Výtvarný kroužek
Zálesácký kroužek
Keramika
Keramika
Keramika - rodiče a děti
Keramika

Kč/pol.
800,-
800,-
600,-
800,-
800,-
600,-
600,-
600,-
600,-
600,-
1000,-
1500,-
600,-
1 600,-
2600,-
600,-
600,-
600,-
1300,-

.800,-
800,-
1300,-
600,-
800,-
800,-
600,-

600-
800,-
800,-
600,-
600,-
800,-
800,-
600,-
600,-
1000,-
800,-
800,-
600,-
600,-
600,-
600,-
800,-
800,-
1300,-
600,-
600,-
800,-
800,-
800,.
800,-

Bližší informace na tel. čísle 2 8192

Věk
6 - 8
9-15
9-13
6-10
10-14
8-13

12-16
10-14
11 -15
10-99
12- 15
16-99
11 -15
9-12
12-15
6-10
10-15
7-15

6-10
6 - 8
9-15
9-16

7-15
6 - 8
Sourozen
8-15
8-15
6-10
11 -14
9- 13
11 - 15

13-99
od 12
od 12
13-17
9-12
9-16
9-16

9-14

6-10
8-15
8-15
senioři

dospělí

5264
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V měsíci říjnu pod patronací DDM Měšická každoročně probíhá obvodní kolo
Prahy 9 a 14 v přespolním běhu na „Máchalce" na Proseku.

I naše základní škola se již po několikáté účastní (kromě loňského roku, kdy jsme pozvánku neobdrželi)
ve všech kategoriích: mladší a starší žáci, mladší a starší žákyně.
Atak jsme 9. října 2002 dorazili na místo konání v plném počtu (družstvo má pět členů,
započítává se umístění prvních čtyř). Za vcelku příznivého počasí jsme dosáhli následujících výsledků:
Mladší žáci 4.místo
Mladší žákyně 6.místo
Starší žáci 4.místo
Starší žákyně 1.místo (družstvo ve složení Tereza Řezňáková, Diana Majerová, Vanda Kolečková, Šárka Benešová,

Pavlína Uhrová)
Umístění starších žákyň znamenalo postup do dalšího kola poháru pražských škol (POPRASK) konaného pod záštitou DDM
hl.m. Prahy, Stadion mládeže - Na Kotlářce.
Samotný závod se konal v krásném areálu přírodního parku Hostivař - Záběhlice,Praha 15, 22. října 2002.V onen den jsme
trochu složitě díky pražské dopravě, ale přesto včas dorazili do ZŠ Nad Přehradou, kde jsme při registraci zaplatili štartovné
50 Kč za člena družstva. Z technických důvodů došlo v družstvu ke změně: Pavlínu Uhrovou nahradila Lucie Horvothová.
Sportovnímu klání však vůbec nepřálo počasí. Zpočátku jen drobný deštík, který se však záhy změnil ve studený liják a ten
velice znepříjemnil celé závody. I za této nepřízně podala naše děvčata statečný a bojovný výkon a v Poháru pražských škol
obsadila stříbrnou příčku, za kterou obdržela krásný pohár. A Tereza Řezňáková byla vůbec nejlepší, doběhla s náskokem
na 1. místě.
Celé družstvo si zaslouží správné ocenění, nejen ono sladké posezení v cukrárně.
Bohumil Formáček
ZŠ Ratibořická 1700 HP

Novinky z internetu:
Po celý rok se na naší škole setkáváme

pouze s 650ti andílky. 6.12. se u nás obje-
vilo PEKLO. Čerti byli úplně všude.

Úspěšné závodnice na půdě
respektive v přízemni hale

své školy.

Neméně úspěšní čertíci v mezaninu
téže školy.

DOMECKOVY DEN
se uskutečnil 2.prosince v podvečer před ZŠ Ratibořická.Šlo o kouzelnou řetě-
zovou reakci - svíčky rozzářily půvabné svícnové domečky a ty následně rozzá-

řily tváře přítomných. Všechny rozehřál společný zpěv vánočních koled.

Hornopočernický zpravodaj Leden 2003
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základní škola Chodovická nezahálí
Vánoční lenošení ku prospěchu těla rozhodně není, a tak
malé přispění k přemítání o zdravém cvičení....
Že běžné vyučování plné pohybu není, o tom pochyb není.

Pane řediteli, proč máte v názvu
"fakultní" a doplněk "s rozšířenou
výukou tělesné výchovy"?

Fakultní školou při Pedagogické fakultě
UK jsme od roku 1994, kdy byla zahá-
jena úzká spolupráce zahrnující praxe
studentů, výzkumné aktivity, poraden-
skou a konzultativní činnost pro žáky
se specifickými vzdělávacími potřebami
atd.
Před pěti lety se škola začala vnitřně
profilovat jako škola s rozšířenou těles-
nou výchovou se zaměřením na lehkou
atletiku a kopanou.

Když jsem fotodokumentovala
odpolední sportovní "nadstandard-
ní" hodiny tělesné výchovy v těloc-
vičnách areálu škol, zažila jsem
v akci míče všech tvarů a hmotnos-
tí, v pohotovosti sítě na volejbal,
koše na basketbal, stejně jako vše-
možné gymnastické nářadí. A hlav-
ně - děti v pohybu! Střídali se mlad-
ší žáci, starší žáci, dívky, chlapci,
"univerzální" sportovně zaměřené
děti a mládež spolu s vyhraněnými
fotbalisty. Mohl byste stručně a pře-
hledně čtenářům HPZ a obyvate-
lům Horních Počernic přiblížit kon-
krétní rozpis odpoledních speciál-
ních sportovních aktivit?

Žáci všech tříd rozvíjejí své pohybové
dovednosti a pozitivní vztah ke sportu
a tělesnému pohybu v rámci běžného
vyučování předmětu Tělesná výchova
v rozsahu vymezeném Standardem
základního vzdělání.
Pro žáky tříd s rozšířenou tělesnou
výchovou je připraven rozšiřující speci-
alizovaný program, který rozvíjí jejich
individuální pohybové dovednosti v dal-
ších hodinách tělesné výchovy.
Žáci těchto tříd mají celkem 5 hodin TV
týdně (o 3 hodiny více, než žáci "běž-
ných" tříd).
Na výuce TV ve třídách s rozšířenou
tělesnou výchovou se podílejí společně
s učiteli také trenéři a další odborníci.

Příjemnou a zasvěcenou průvodky-
ní mi byla paní učitelka Dagmar
Kohoutová, která je odpovědnou
metodickou této nadstandardní
sportovní výuky na Vaší škole. Jak
kontrolujete průběh a výsledný
efekt soustředění mimo Prahu,
například ve sportovním areálu v
Jablonci nad Nisou? Podporujete
dětské talenty ze sociálně slabších
rodin? Jistě tyto pobyty nejsou
levnou záležitostí.

Pro žáky tříd s rozšířenou tělesnou
výchovou je každoročně organizováno
sportovní soustředění, jehož cílem je
intenzivní sportovní příprava žáků. Již
několik let

se nám daří zajistit toto soustředění v
tréninkovém centru lehké atletiky v Jab-
lonci nad Nisou.
Jeho přínos lze sledovat na dvou úrov-
ních, okamžitý efekt se projevuje ve
zlepšení sportovních výkonů. Dlouho-
dobější efekt znamená především
změny v postojové a hodnotové oblasti,
u řady žáků lze sledovat změnu struk-
tury jejich volnočasových aktivit ve
smyslu preferování pohybových aktivit
jako přirozené součásti zdravého život-
ního stylu. Významná je i motivace pro-
středím, ve kterém soustředění probí-
há. Žáci se setkávají s tréninkovým
centrem té nejvyšší kvality a mohou
tedy prožít některé okamžiky společně
s vrcholovými sportovci, kteří v centru
trénují.
Náklady spojené s výjezdem na sou-
středění hradí rodiče žáků. U žáků ze
sociálně slabých rodin řešíme otázku
financování s příslušným sociálním
odborem.

Hledíte více na kvalitu než kvantitu
takových aktivit? Zapojujete se do
specifických grantů, hledáte spon-
zory, zviditelňujete se, tedy úspě-
chy svých žáků a žákyň? Plánujete
nějaká sportovní setkání, například
přebor pražských škol v areálu
solidně vybaveného hříště našich
místních škol?

Kvalita organizovaných aktivit je samo-
zřejmě prioritou. Pokud by tomu tak
nebylo, nebyl by o ně tak vysoký
zájem, stejně jako o přijetí do tříd s roz-
šířenou výukou TV. Do grantů se dle
možností zapojujeme, víceúčelové hřiš-
tě s umělým povrchem umístěné v are-
álu školy je toho důkazem. Snažíme se
oslovit i sponzory, což je v dnešní době
v oblasti školství značně problematické.
V letošním roce jsme obdrželi sponzor-
ský příspěvek od České spořitelny (pro-
střednictvím její místní pobočky), za
což i touto cestou velmi děkujeme.
V příštím roce připravujeme řadu spor-
tovních aktivit, především však regio-
nálního významu.
Tou nejbližší je např. turnaj žáků v koší-
kové.

Využívám této příležitosti, abych
popřál všem čtenářům HPZ hodně
zdraví, štěstí, spokojenosti a úspě-
chů na startu do nového roku.

Ptala se RadSad
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Pojďte s námi zalistovat kalendářem
Gymnázia v Horních Počernicích .
Skrývá se v něm řada povinností
i spousta zážitků. Školní kalendáře
začínají s prvním zářijovým týdnem.
Ten náš letos nezačal.
Každoročně si přejeme prodloužit letní
prázdniny, ale začínat školu 16.9. nám
mnoho radosti nepřineslo. Atmosféra
po povodních byla stísňující, přemíra
vody navíc zasáhla i do života někte-
rých našich spolužáků i učitelů, kteří
bydlí blíže k Vltavě. Také čtvrtletí se
s námi nemazlilo. Jeho termín se totiž
neposunul, a tak se musela zrychlit
výuka a přibylo písemek i zkoušení. Pro
některé studenty však letní slunce svítit
nepřestalo, hřálo po celý týden na
sportovním kurzu v Chorvatsku. Hůře
se vedlo primánům , kterým na Husově
boudě v Krkonoších propršel celý týden
v rámci školy v přírodě.
Více slunce v duši zanechal dvoudenní
poznávací zájezd do Vídně na konci
září. Říjen je vždy nabitý školními
povinnostmi. Začínají pracovat také jed-
notlivá oddělení Školního klubu. I letos
jsme vybrali z tradičně pestré palety
mimoškolní zájmové činnosti - láká nás
jóga, florball, volejbal, malba a kerami-
ka, francouzština i španělština, výlety
do památných míst naší vlasti a přírod-
ních rezervací, rádi si zazpíváme ve
školním sboru a již tradičně se těšíme
na nové divadelní představení. Učíme
se psát články do novin a taky rádi pro-
gramujeme či serfujeme na intemetu.

Vydechneme si až po dvoudenních
podzimních prázdninách.
Začátek listopadu je svátkem pro milov-
níky renesanční kultury, neboť vyjíždí-
me na poznávací zájezd do Říma a
Florencie. Den studenstva jsme si letos
jen krátce připomněli, páteční den plný
her a soutěží se letos nekonal, vše se
podřídilo požadavkům vyučování.

Termín 20. listopadu, den čtvrtletní kla-
sifikační porady se neúprosně přiblížil.
Nebereme ho na lehkou váhu, protože
následují třídní schůzky a pak už se
před rodiči nic neutají. Jinak je listopad
měsícem soutěží. Nejdříve jsme recito-
vali nejen pro krásné dámy s Hornopo-
čemickým trubadúrem, pak jsme změřili
síly v olympiádě z češtiny, angličtiny a
němčiny, ani historie nezůstala stranou
našeho zájmu.
Poslední měsíc v roce je obdobím cha-
ritativních akcí, mikulášské nadílky a
adventního koncertu našeho souboru,
který letos stihl zazpívat v Brně, Brati-
slavě, v Praze na Staroměstském
náměstí i dětem v Dolních Počernicích.
Připravujeme Ježíškovu poštu a pod-
večerní silvestrovské vystoupení pro
děti na Staroměstském náměstí. Přitom
se ale pořád pilně učíme a - nakupuje-
me dárky ! Vida, otočili jsme zatím
poslední list našeho kalendáře. Rok
2002 putuje ke svému konci. A za dveř-
mi již netrpělivě podupává ten další -
ale o tom, co plánujeme od ledna 2003,
prozradíme více příště.
Šťastné vánoce a nový rok 2003 plný
pohody, zdraví a radosti z dětí Vám
přejí kantoři a studenti Gymnázia Horní
Počernice.
Za profesorský sbor

Dana Snopková, Jana Codlová

A víte, co mají společného
studenti místního gymnázia

a roztomilí frekventanti našich
mateřských školek?

Přece MIKULÁŠSKOU NADÍLKU!
Mateřská škola " U Rybníčku ",
Křovinovo nám.115, 193 00 Praha
- Horní Počernice
Na Mikulášovo nadělování se děti v
Mateřské škole " U Rybníčku " na Křo-
vinově náměstí vždy velice těší. Oprav-
du těšení vždy nad nějakým strachem
zvítězí, vždyť -" Kdopak by se čerta
bál, když jsme všichni přece tak
hodní...".

Hornopočernický zpravodaj

Letos už potřetí očekávaly všechny děti
napjatě příjezd Mikulášovy družiny
na školní zahradě a spolu
s nimi samozřejmě paní učitelky, rodiče
i četní zájemci z okolí.
Kdo byl trpělivý, čekal ho opravdu kuri-
ózní zážitek, neboť celá slavná výprava
přicválala na školní zahradu na nádher-
ných koních. Mikuláš, za ním andělé a
nakonec čertíci třikrát v trysku objeli
zahradu, zastavili, krásně srovnali řadu,
že ani my v tělocvičně to lépe nesvede-
me a pak už se nadělovalo, zpívalo,
přednášelo, a také natáčelo a fotogra-
fovalo, takže máme možnost se s Vámi
o zážitky podělit.
Naše děti se koní opravdu nebojí, pro-
tože se s nimi již dobře znají. Díky las-
kavosti bratrů Špačkových, majitelů
hřebčína Špaček Xaverov, navštěvují
stáje, vědí leccos o chovu koní i jak se
rodí hříbátka a chtějí - li, mají možnost
si jízdu na koňském hřbetu vyzkoušet.
Poděkování patří všem členům rodiny
Špačkových a majitelkám koní, na tuto
nadílku se opravdu nedá zapomenout.
Všechny hornopočernické mateřské
školy děkují studentům místního Gym-
názia pod vedením profesorky Věry
Svobodové za přípravu krásných kostý-
mů, programu koled, vánočních písní a
také pohádky pro útěchu při jíž tradiční
Mikulášské nadílce.
Zároveň děkujeme za sladkosti, jejichž
nákup sponzoroval pan Milan Šmerda,
prezident SPOR.

Poděkováni sponzorům
Za všechny děti v mateřské škole
"U Rybníčku " chceme vyjádřit poděko-
vání za letošní Ježíškovu nadílku, již
tradičně štědrou a plnou překvapení.
Za finanční příspěvek na nákup atrak-
tivních hraček a pomůcek děkujeme
jmenovitě váženým manželům Marcele
a Jiřímu Chaloupkovým, panu Tomáši
Kutalovi, paní Ludmile Matušů,
MUDr. Ireně Svitákové, panu Ondřeji
Gajdovi, paní Haně Albertové, paní
Šárce Spitzerové, paní Sylvii Hřebačko-
vé a panu Petru Millerovi. Panu Jiřímu
Šmídovi potom za krásný Hoppy hrad,
nafukovací atrakci pro skákací radován-
ky dětí v tělocvičně a na školní zahradě
a paní ing. Petře Kutnarové za zánovní
počítač pro předškoláky ve 3. třídě -
Žabičce. Nádherné ovoce na sváteční
stoly při naší vánoční slavnosti darova-
la dětem rodina Gajdova krásné -
děkujeme. Připojujeme přání úspěšné-
ho nového roku, všem pevné zdraví a
nám v mateřské škole stále tak skvělé
r o d i č e . Olga Štěpánková, ředitelka MŠ

(viz též str 26)
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PERLIČKY 15
Mrazivá a dlouhá byla zima
1923 - 1924. S desetistupňovými
mrazy započala u nás 21. prosince
1923 a od té doby nepřetržitě mrzlo až
do 22. března 1924, kdy konečně
vystoupila teplota ve dne nad bod
mrazu. Největší mráz tohoto období byl
28. prosince 1923 s minimální ranní
teplotou -21 °C. Ze zimy a sněhu se
nejvíce radovaly děti a spokojeni byli i
řezníci a hostinští, že mají dostatek
dobrého ledu do svých lednic.

V roce 1924 se postupně ve všech
našich původních obcích počalo svítit
elektrickým světlem. Jako mnohým
pokrokovým věcem předtím, ani zavá-
dění elektrické energie se u nás neo-
bešlo bez mnohé výhrady, by i překáž-
ky ze strany některých občanů.
Dosvědčuje to i zápis z pamětní knihy
chvalské, ve kterém je uvedeno: „Dne
1. prosince 1924 musela Okresní poli-
tická správa z Karlina vykonati v obci
rozhodovací řízení, při němž byla zpě-
čujícím se majitelům domů nařízena
povinnost povolit umístění „nástřešní-
ků" na štít nebo střechu domku pro
možnost dokončení rozvodu elektřiny.
Výrobní družstvo elektromontérů z
Prahy VII., kterému byl rozv^éLvě

Ve všech našich obcích se dne 11. října
1924 konaly, stejně jako po celé repub-
lice, oslavy k uctění 500 výročí úmrtí
našeho národního hrdiny Jana Žižky
z Trocnova. Vzpomínky ty byly konány
jak ve školách, tak na shromáždění
občanů v obci.

Šest roků po vzniku Československé
republiky dne 20. listopadu 1924
konečně přestaly platit poslední drobné
rakouské mince deseti a dvouhaléře.
Naše měna se tak zbavila posledního
zbytku připomínání se Rakouska, když
se mince s dvouhlavým orlem staly
minulostí. Naše nové mince měly již
českého Iva. Současně přestaly platit
i naše nejmenší papírové peníze -
koruny, kterým se lidově říkalo „úplavi-
ce" pro jejich zubožený stav neustálým
oběhem spolu s prováděnými opravami
různým jejich slepováním. Nahrazeny
byly kovovými mincemi.

ka Mistra Jana Husa se 6. čer-
vence roku 1925 poprvé po celé repub-
lice oslavovala jako „státní památný
den". V jeho předvečeru ve většině
míst byly páleny hranice ve velké účasti
občanstva. I ve všech našich obcích
byly páleny hranice, k nimž se občané
ze shromáždění před obecním domem
odebírali průvodem s lampiónovým
osvětlením. U plápolajících hranic byly
s nadšením zpívány vlastenecké písně.
Ve chvalské kronice je k tomu ještě
poznamenáno: „Vyslanec Vatikánu
v Praze nemohouc se dívati jak Čecho-
vé i s celou vládou v čele s tatíčkem
Masarykem uctívají svého národního
hrdinu a světce, Prahu opustil. Z toho
pak vznikla diplomatická přestřelka
mezi Prahou a Vatikánem, která se
smírně skončila. Pouze ministr železnic
Jiří Stříbrný z toho odvodil svoji rezig-
naci na ministerské křeslo."

Místní osvětová komise v obci Horní
Počernice uspořádala dne 25. května
1926 v sále restaurace „Kovárna" slav-
nostní večer na památku padesátého
výročí úmrtí „otce národa" Františka
Palackého. Slavnost zahájil předseda
místní osvětové komise pan Vébr.
V následujícím proslovu pan Karel Pitt-
ner vyzdvihl velice pěkně život a obrod-
nou práci Františka Palackého

pro náš národ. Pod vedením třídních
učitelů homopočemické školy pak žáci
a žákyně přednášeli básně a pěli písně.
Jejich program zahájila žačka Marie
Lehovcová básní Hanuše Sedláčka
„Otci Palackému".
Pak se již střídal zpěv s dalšími básně-
mi. Bouřlivě aklamována byla píseň
„Klekání". Na závěr slavnosti pěvecké
sdružení z obce zapělo státní hymny.
Pohodu z vydařené slavnosti kalilo
pouze to, že téměř zakořeněný zvyk
nebrat na zřetel stanovený čas začátku,
vzhledem k tomu, že program začal
přesně, dostavili se mnozí až ve druhé
polovině a jedinci až téměř ke konci
programu.
Mimo této celoobecní slavnosti v obci
Horní Počernice byl význam Františka
Palackého připomenut ve všech třídách
na chvalské i homopočemické škole.

Ani v minulosti nebylo vždy jednoduché
zadat stavbu. Důkazem je i následující
záznam. V září roku 1926 obecní
zastupitelstvo ve Chvalech přiznalo
v nabídkovém (ofertním) řízení přístav-
bu obecní radnice panu staviteli Šimá-
ňovi z Horních Počernic za 59 tisíc
korun, ačkoliv jeho nabídka nebyla nej-
nižší. Stavitel ze Satalic pan Josef
Houžvička proto podal proti zadání
stavby protest, protože jeho nabídka
byla o více než 2 % levnější. Z toho
vznikly tahanice vyjednávání, až
nástavba radnice, která měla být do
dvou měsíců hotova, v roce 1926
vůbec nezačala. Se stavbou započal až
7. března následujícího roku stavitel
Houžvička. Pro více práce však vzrostl
náklad na nástavbu na
65.072,20 korun a to bez započítání
nákladu na elektrické osvětlení a kach-
lová kamna pro obecního tajemníka.

K počátkům rozhlasového vysílání je
zajímavý i kronikársky záznam pochá-
zející z roku 1927.
Poslední tři roky se utěšeně rozvíjí epo-
chální vynález „Rádio". Za nepatrný
peníz (10 korun měsíčně) se ve Chva-
lech poslouchá již v 36 domácnostech
krásná komorní hudba, hudba dechová,
opery, činohry, frašky, kuplety, pohádky
pro děti, hra virtuózů na různé hudební
nástroje, poučné přednášky, rozhlas
hospodářský nebo vysílání pro dělnic-
tvo, peněžní i plodinová burza, nejno-
vější zprávy, předpověď počasí, polední
signál a jiné.
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23.1.1894 - hostující divadelní společ-
nost ve Chvalech uspořádala zvláštní
divadelní představení pro školní děti
hrou "Jan za chrta dán". Vstup za
chudé žáky zaplatila místní školní rada.

2.1.1896 - rozloučily se děti hornopo-
černické školy se starou školou na
návsi (dnešní Křovinovo náměstí)
a v průvodu učitelů se odebraly
do svých tříd v nové školní budově
(v dnešní Bartlově ulici), slavnostně
otevřené v říjnu předcházejícího roku.

28.1 1908 -založen byl spořitelní a
záložní spolek ,,Raiffeisenka," pro
Chvály a Svépravice. Pokladníkem byl
zvolen učitel pan Antonín Váňa.

2 1 1917- přišla poprvé vojenská komi-
e do kostela ve Chvalech a zrekvíro-
ala velký kostelní zvon a umíráček,
ruhý den se pak až do kostí zařezá-

valy lidem příšerné zvuky vydávané
zvony při jejich rozbíjení vojáky. Rozbi-
té kusy byly shazovány z věže na pro-
střenou slámu. Na malých úlomcích
posbíraných později dětmi a přinesený-
mi do školy byly znatelné žíly lesknou-
cího se stříbra. Nikdy již si chvalský
kostel ke zvonům ze stříbrné zvonoviny
asi nepomůže. Druhé rabování kostela
ještě téhož roku přineslo zkázu druhé-
mu velkému zvonu. Přečkal pouze malý
zvonek.

Leden 1917 - mrazy tohoto roku trvaly
od 18.ledna až do 17.března. Za tu
dobu celodenně mrzlo celkem 34 dní
pod -10°C a dalších devět dní více než
- 20°C. Lidem v tomto období byla při
nedostatku paliva velká zima. Ve ško-
lách se pro zimu neučilo. Mnohem hůře
bylo vojákům v zákopech. Mnozí z nich
omrzli byli přepravováni železnicí do
nemocnice k amputaci končetin, proto-
že jim zmrzlé maso prý až od kosti
odpadávalo.

13.1.1919 - od tohoto data nabyl plat-
nost zákon o osmihodinové pracovní
době.

30.1 1919 - byl schválen nový volební
řád voleb do obecních zastupitelstev.
Podle něj tak byly stanoveny všeobec-
né tajné volby umožňující volit mužům i
ženám ve věku od 21 let výše.
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Pro poslech je u méně zámožných poři-
zován zejména levný krystalový přijí-
mač se sluchátky. Drahé lampové přijí-
mače s amplionem, jejichž pomocí lze
i cizí země poslouchat, si pořizují
zámožnější občané. Podle učiněných
dotazů na poslech je třeba říci, že při
operách, vážné hudbě i krásných před-
náškách sluchátka od krystalek větši-
nou jen nečinně odpočívají. P f̂*

Z téhož roku pochází i záznam po^ilqW
jící lidovou slavnost „Máje", která M ^
nebyla ve Chvalech po mnoho letorepr
tím k vidění. Slavnost se konala ' 11\\
29. května v hostinci „Na Růžku". j \ \
V předvečer slavnosti stavěli v nóet
svým pannám mládenci před okny
„májky"(z ozdobných břízek nebo větví
topolu). Před hostincem byla postave-
na až do vršku s oloupaným kmenem
velká, bohatě stuhami a kvítím ozdo-
bená jedle. Aby mezi děvčaty nebyl
hněv, byla postavena májka všude, kde
si panny předem „předplatily" překvape-
ní (za 10 korun). V neděli 29. května
budila celou ves časně z rána ze spaní
hudba. Odpoledne mládenci v selských
krojích a mnozí i na vyšňořených
koních obcházeli obec a vyváděli z
domů děvčata oblečená za selky. Při
tom se všade dívkám připíjelo. Celá
obec byla ten den na nohou. Za nimi
narůstal průvod lidí, který procházel uli-
cemi s nepřetržitě hrající hudbou. Na
malém prostranství bylo na závěr pro-
vedeno „stínání" velké májky a prová-
děna losem volba královny Máje.
Potom se celá společnost odebrala do
hostince, kde se křepčilo až do svítání,
kdy již nebylo ani kap
piva v sudech.

Za účelem umožnění
konci školního roku u
ský sbor obecné škol
Počernicích spolu se
tříd dne 11. března 1!
biografu Okrašlovací .._
tauraci „U Chundelů" dětskou besídku.
Za řízení učitelů předváděla jedna
třída po druhé zpěvy a deklamace
básní. Čtvrtá třída navíc předvedla
i scénu z Tylova Švandy dudáka,
představující návrat Kalafuny z dobro-
družné výpravy do světa. Dvě žákyně
z druhé třídy byly na svá vystoupení
oblečeny v národních krojích. Přes
neobyčejně špatné počasí v den koná-
ní byla besídka hojně navštívena
a mimo morálního přínosu vynesla
také 1.507,75 korun do výletního
fondu.

Rok 1928 byl celý ve znamení oslav
desetiletého trvání československé
státnosti a samostatnosti. Vládou byly
k této příležitosti vydány první stříbrné
desetikoruny s obrazem prezidenta
T.G.Masaryka na jedné straně a zna-
kem Československé republiky na stra-
ně druhé. Tato první ražba měla zvlášt-
nost, že na minci byly uvedeny dva

~ť letopočty a to rok 1918 (vznik samo-
* Jíjatnosti) a rok 1928 (rok ražby mince).

v sgjších letech vydané stříbrné deseti-
koř|jrW mají již uveden pouze rok ražby.
Vydáno bylo také deset druhů jubilej-
níchiinámek, které měly omezenou
platrtest na dobu od 23.10.do
31.12.1928. Mnozí lidé je proto ani
nespatřili. O to více byla a stále je o ně
sháňka filatelisty. Vyvrcholení oslav pro-
běhlo v období okolo 28. října, kdy
například v Praze byly Hradčany a další
pražské paláce pohádkově osvětleny.

Ve všech našich obcích byly konány
v tomto období jak ve školách, tak
u pomníků padlým v 1. světové válce
slavnosti. U pomníků byly slavnostní
proslovy a pokládány kytice. V obcích
na mnoha místech byly vysazovány
jubilejní lipové stromky.

Okresní záložna hospodářská v Karlině
při příležitosti desetiletého trvání repub-
liky věnovala dětem prvního a druhého
školního roku v upomínku vkladní kníž-
ku s vkladem 10 korun jako základ
k dalšímu spoření. Za účasti zástupce
záložny byly vkladní knížky předány
dětem na našich školách v jejich tří-
dách. -
Ing. Hubert Antes "
kronikář

alendárium

15 1 1883 - rozpuštěn byl prozatímní
obecní výbor ve Chvalech. V důsledku
toho byl jmenován předsedou místní
školní rady okresním školním výborem
v Karlině předseda obecní správní
komise v Čertousích pan Viktor Veselý.
Za jeho působení nastaly pro Chval-
skou školu utěšené doby, za což mu
učitelé vzdali své díky.

9.1.1887 - obdržel František Černý od
zemské školní rady v Praze dekret defi-
nitivního řídícího učitele na
dvoutřídní obecné škole ve Chva-
lech.(Řídícího učitele na škole vykoná-
val již od roku 1846.)



1.1.1921 - byla přeložena potravní čára
na hranici příští Velké Prahy (v našem
směru na silnici nad Hloubětín )

1.1.1922 - se stalo skutkem sloučení
okolních obcí s Prahou. K dosavadním
osmi čtvrtím přibyly následující
IX. Vysočany, Prosek, Hloubětín
X. Karlín
XI. Žižkov, Hrdlořezy, Malešice
XII Královské Vinohrady
XIII. Vršovice, Záběhlice, Hostivař,
Strašnice
XIV. Nusle, Michle, Krč
XV. Podolí, Bráník, Hodkovičky
XVI. Smíchov, Radlice, Hlubočepy,
Malá Chuchle
XVII. Košíře, Motol, Jinonice
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XVIII. Břevnov, Střešovice, Liboc
XIX. Dejvice, Bubeneč, Sedlec, Vokovi-
ce, Veleslavín
K části
Vlil.Libni byly připojeny Střížkov, Koby-
lisy, Trója a Bohnice. Naše původní
obec Chvály se stala sousedící obcí
Velké Prahy,,

25.1 1924 - se v obci Svépravice popr-
vé svítilo elektrickým proudem.

17.1.1925 - pro velmi mírnou zimu
sediaci v našich obcích začali se
setím pšenice

7.1.1928 - přehnala se nad našimi
obcemi noční vichřice s rychlostí
větru přes 30 m za vteřinu
(110 km/hod.) a způsobila mnoho
škody, zejména na střechách.

Leden 1929 - započal sněžením a
sníh se udržel celou dobu. Nikdo
nečekal, zeje předzvěstí polárních
mrazů
v následujícím měsíci únoru. V
lednu v šesti dnech poklesla teplota
pod -10°C a ve třech dnech
(10-12.ledna ) pod-20°C
1.1 1931 - byla zdražena doprava
po železnici o 20%. Cena jízdenky
od nás do Prahy stála tak 4 koruny
místo dosavadních 3,40 Kč.

1.1.1969 - vstoupilo v platnost roz-
hodnutí Středočeského krajského
národního výboru o povýšení Hor-
ních Počernic na „Město". K témuž
datu byl schválen i městský znak a
zřízen městský národní výbor.

Kronikář Ing Hubert Antes

Vodorovně:
A: chem. zn. draslíku
B: ozn. jednotky litru
C. angl. „hostinec"
D: SPZ Rychnova nad Kněžnou
E 1. část tajenky
F: jednostopé motorové vozidlo
G: sídlo ve Francii, stanice technické kontroly,
sídlo v Kazachstánu
H: baklažán, značka počítačů, knižní nakladatel-
ství (kutilská a zahrádkářská literatura)
I. 2. část tajenky, 3. část tajenky
J: ušlapat, zkratka týkající se Estonska, předlož-
ka, domácky „Zdeněk"
K: mužské jméno (3. 3.), čistící prostředek,
jméno maxipsa, angl. „oblasti"
L: egyptská bohyně života a zdraví, desetiny tisí-
ce, ledovec, brýle
M: opak dne, sídlo v Kongu, klekání, japonské
platidlo
N: ozn. našich letadel, část molekuly, bio, SPZ
Tábora
O: okenní závěs, zůstat bez rodičů
P: starogermán, město na Benešovsku
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4.část tajenky: OSMISMĚRKA
Klaun, Lvice, Tanec, Svět, Tygr, Stan, Orel, Cirkus, Pudli, Slon,
Koně, Opice

Pomůcka: Ahun, duke, Gnit, Ha, Lanz, Oral,

Svisle:
1: angl. „vévoda", ženské jméno (8.7.)
2: domácky Eduard, tělovýchovná
organizace
3: dravá ryba, spojka
4: spojovat lepidlem, rovněž
5: jihoevropan, nepohoda
6: trikalciumsilikát, kozácky náčelník
7: angl. „její", značka elektrospotřebičů
8: náš zpěvák, zámořská velmoc
9: ruský veletok, divadelní jednání
10: rybářské náčiní, řadová číslovka
11: chlapec, vojenský útvar

Hornopočernický zpravodaj

12: stroj na hloubení jam, otevřená
kamna
13: slovensky „jak", elektricky nabi-
tá částice
14: zkr. týkající se Argentiny, citosl.
hlasu psa

15: plošné výměry, děkování
16: sídlo v Německu, polské město
17: táty táta, upozornění
18: přední strana mince, sídlo v
Senegalu
19: spirálovitě stočené krouceniny,
koně
20: domácky Eduard, pilot,
21: čeleď, pobídka

Leden 2003



23

POVEDU JEDNODUCHÉ
i podvojné účetnictví, DPH, mzdy,

daň. přiznání, jednání na FÚ,
PSSZ a zdrav, pojišťovnách.

Možná i zpětná rekonstrukce.
Tel.: 603/393029, 28192 5953.

PÉŘOVÉ VÝROBKY - ČIŠTĚNÍ PEŘÍ
výroba a prodej péřových dek a polštářů

klasických rozměrů i na zakázku.
H.P., Běchorská 2391 - vedle pekárny.

Tel. zdarma: 800100488.

Čistírna peří ve Starém Veštci
Výroba pros. dek a polštářů,

prodej sypků.
Možnost odvozu a přívozu

do 50 km zdarma.
NEJNIŽŠÍ CENY
tel 732 274 184

Ing. Jiří Kaba - soudní znalec,
ceny a odhady nemovitostí.

H.P, Třebešovská 39.
Tel.: 28192 4972, 603/331825.

Stříhání a koupání psů všech
plemen denně - NON STOP - H.P.

Tel.: 28192 0351, 604/618540.

KOSMETICKÉ SLUŽBY - čištění pleti,
úprava obočí, líčení, masáže, depilace
celého těla - i klínu (různé motivy), per-
manentní makeup.
Objednávky na tel.: 603/898455.

Zpracuji jednoduché a podvojné
účetnictví, DPH, mzdy, daňová

přiznání, jednání na FÚ, možné i účt.
ve firmě. Tel.: 603/992678

Zpracuji jednoduché a podvojné
účetnictví, DPH, mzdy, daňová

přiznání, jednání na FÚ, možné i účt.
ve firmě. Tel.: 604/415654.

KOSMETIČKA - VIZÁŽISTKA
SOŇA VALOVÁ

Kompletní ošetření všech typů pleti,
omlaz. kúry z mořských řas,

oční mikromasáž, barevná typologie,
denní a večerní líčení.

Otovická 2340/20.
Tel.: 28192 2553, 602/864 823.

AUTOŠKOLA TRIUMF
6.600,-Kč cena výcviku je včetně zkou-
šek v H. Poč. Přijímáme i převody žáků

z jiných autoškol. Tel.:281920134,
603/418333

E-mail:j.ludvik@netroute.cz
VÁŠ ŘIDIČÁK - NÁŠ CÍL

ZÁMEČNICTVÍ
Nabízíme vám veškeré montáže

bezpečnostních zámků z tuzemska
i dovozu a montáž bezpečnostních

dveří (i atypických).
Tel.: 28192 4836, 602/944167.

TUZEKS nově otevřený obchod
s levným textilem.

Václavická 363/6 (poblíž MEINLA).
Tel.:603/435 592, 604/739 569.

MASÁŽE AŽ DO DOMU!
Rekondiční, sport., reflex, a bankové.

Tel.: 605/167 761.

Koupím jakýkoli byt v H.P. do OV.
Tel.: 777/940 021.

Pronajmeme nebytové prostory
na Náchodské 801/15 vhodné pro kan-

celář (2 místnosti + WC).
Tel.: 28192 1140.

Autodoprava se sídlem
v Horních Počernicích přijme

řidiče dodávkových a náklad, vozidel.
Řidičské skupiny C.

NÁSTUP možný ihned
tel.:603/18 608

tel.:603/169 227

Hledám
paní nebo studentku na doučování

dětí ve věku 12 a 11 let.V rámci
učiva ZŠ.

tel.: 606 516 122
Pavlišovská ulice, HP

KOSMETICKÉ STUDIO
kadeřnictví, kosmetika, modelace nehtů

a solárium (3,-Kč/min.).
Březecká 792 - Chvály.

Tel: 28192 1356

KADEŘNICTVÍ, Křovinovo nám. 9
DÁMSKÉ, PÁNSKÉ, DĚTSKÉ

Tel.: 605/905 380.

KOUPÍM RODINNÝ DOMEK
(možno i řadový),nebo vilu

do 6 mil.Kč.
Od přímého majitele.

V jakékoli části HP.pouze dobrý stav.
tel.:606 279 861

AUTOBAZAR MC AUTO - výkup,
prodej i na splátky již od 10%,

oceňování vozů, zpětný leasing, slevy
na všechny vozy

již od 3-20%!
Tel.: 28192 6463, 608/703210.
Praha 9 - H.P, Náchodská 488.

ŠITÍ, OPRAVY, ÚPRAVY ODĚVŮ
Práci si přinesu a odnesu.

Lassigová
Tel.: 281 924 393, 732/406 865

PEDIKÚRA - služba k Vám do domu
Objednávky na tel.: 281 920 918,

607/ 788 591

Hledám učitelku zpěvu
tel.: 281 926 564

mob.: 728 004 945

prodejna POUŽITÝCH PIANIN
nabízí ve svých výlohách

INZERTNÍ VÝVĚSKOVOU SLUŽBU

40Kč za 1.měsíc,rozměr 12x9cm
H.P. Náchodská 703/91 (vedle pošty)

Otevřeno po - pá 14-18 hod.
tel.:281 923 179,606 161 512

CENÍK INZERCÍ '
VHPZ

INZERCE

ŘÁDEK
ZVÝRAZNĚNÝ ŘÁDEK

+50KČ
30Kč

ZVÝRAZNĚNÝ CELÝ TEXT +20KČ

PLOŠNÁ INZERCE:
CELA STRÁNKA
1/2 STRANY
1/4 STRANY
1/8 STRANY
„(VIZITKA)
OPAKOVÁNÍ
INZERÁTU
2-4x
5-9x
CELOROČNĚ

8.00C
4.000,-Kč
2.000

1.000

SLEVA 5%
SLEVA 10%
SLEVA 20%

Hornopočernický zpravodaj Leden 2003
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Všem svým zákazníkům a příznivcům,
svižné a spokojené vykročení

do Nového roku 2003
přeje

SPECIALIZOVANÁ služba v péči o nohy,
N. Nová, Třebešovská 566/56, H.Počernice
provozní doba:
Po, Út, Čt, Pá 7.00 - 19.00 hod
tel: 281 921 333, 603 756 178

nabídka :
P E D I K Ú R A - medicinální, klasická

zdravotní a diabetická obuv /i na poukaz/
- individuální a speciální ORT vložky

pro děti i dospělé dle otisku i odlitku
a návrhu lékaře

- služba podologické poradny
- zhotovení, přímo na noze,

měkkých silikon, korektorů
na bolestivé chodidlové defekty

T B impuls s.r.o.
Křovinovo nám. 9

193 00 Praha 9
Horní Počernice

Broušení - odborně a kvalitně Vám nabrousíme:
Nářadí a nástroje pro dílnu, zahradu i domácnost

pily, nůžky, dláta, vrtáky, frézy, sekačky, nože a jiné nástroje
brousíme též brusle

Dále provádíme zámečnické práce - Výroba a opravy vrat
(i pojezdových), vrátek, plotů, regálů, zábradlí

a jiných ocelových konstrukcí - včetně montáže.
VŠE DLE VAŠEHO PŘÁNÍ

Provozní doba: Po - Pá 7 -16 hod.
tel./fax: 281 926 373 mobil: 602 387 971

e-mail: tbimpuls@volny.cz

CK LUM - ORIS
Křovinovo nám. 11-13
193 00 Praha 9
Horní Počernice

tel./fax:281 926 801

CESTOVNÍ KANCELÁŘ LUM - ORIS
otevřela novou provozovnu na Náchodské 762

(v autosalonu Dacia).Svou činnost zahájila již v roce 1992,
takže patří mezi CK s desetiletou

tradicí.
Specializuje se na oblast Černého moře,

je jediným touroperátorem na Rumunsko, kde zajišťuje

pobytové i poznávací zájezdy.
V cestovní kanceláři si vyberete dovolenou z celého světa a tuzemska.

Jsme prodejci velkých CKjako Čedok, Canaria Travel, Globtour,
Exim tours, Atis a jiných. V prodeji jsou i samostatné letenky.

Přijďte k nám zajistit svou zimní čí letní dovolenou.

ZDE MOHL BÝT I
VÁŠ INZERÁT

PRISTE NEVÁHEJTE
Zn.: TENTOKRÁT TO

VYJDE!!!

PRODEJ JÍZDNÍCH
KOL - SERVIS

LYŽE - PRODEJ
LYŽE - SERVIS
LYŽE - BAZAR

Prodej nových lyží se slevou 30%,
prodej doplňků na lyže

Náchodská 2094 / 8
Praha 9 - Horní Počernice

Po-Pá: 9.00-18.30
So: 9.00-12.00

tel.:281 928 897

Hornopočernický zpravodaj Leden 2003
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O čem si povídají
vrabci na střeše,

chlapi sobě
aneb

lepší mobil v hrsti nežli...

Stali jste se právě, milí čtenáři, obětí mého novoročního předsevzetí. Příklady táh-
nou. Někdy si říkám ať už všichni táhnou třeba ke všem čertům (těm jinak v ledno-
vém čísle děkujeme!) s těmi všemi reklamami nejen na pivo a mobily. A kladu si
otázku, jak bychom bez reklam i těch výrobků vlastně žili? Protože už taky něco
pamatuji a film Rebelové pro mě rozhodně (zvláště od druhé poloviny) není „mýd-
lová opera" či vymyšlený slaďák (tak jej charakterizovala jedna studentka, když
jsem dělala anketu s mládeží při našich věhlasných Čarodějnicích - přeju jí to
nezatížené mládí a těším se opět na ni i na vás při letošních Čarodějnicích na
Chvalech!-viz vyhlášení výběrového řízení). Mé ráno onoho dne v šedesátém
osmém znamenalo slzy „mý mámy" - nikdy jí tak neříkám, jedině mamko, mamin-
ko, to jen ta stylová slova Jandova, a pak si taky vybavuji noční pochod s baterkou
přes sousedovic zahradu k silnici, po které „Rusáci" přijížděli s děly. Prostě se ty
věci tehdy opravdu děly, milé děvy.
Vím taky, co je to žít bez telefonu. Pevné linky. A k tomu být na „mateřské". Manžel
se tehdy osvědčil jako nepostradatelná spojka, linka bezpečí se světem. Bezpečně
a spolehlivě vytelefonovával vše potřebné a večer po příchodu z práce jsem já
vyrážela na „druhou směnu" s lístečkem nevyřízených hovorů, který mi předal ve
dveřích výměnou za mnohdy mrzuté a „usmrkané" dítě. Po nekonečném dni bez
pravidelných vycházek vzhledem ke zvýšené teplotě potomka se mi výlet k telefon-
ní budce jevil jako mimořádná společenská událost. Kolik já tam při čekání poznala
báječných lidí! A to přešlapování u budky mělo svá pevná pravidla, nemyslete!
Dodržování bezpečné vzdálenost (DBV- víz zpráva Městské policie za rok 2002)
patřilo k těm základním. Stáli-li jste příliš blízko, vypadalo to neslušně a mnohdy se
hovořící volající ohradil. Dnes by se odvolával na ochranu osobních dat. Avšak
moc daleko stát se taky nevyplácelo. To zas vás někdo předběhl, drze si stoupl
blíže k budce, filuta jeden, neboť tvrdil, že netušil, že vy taky čekáte.

Když tak potkávám dnešní hypermoder-
ní maminky s kočárkem a s mobilem
u ucha, je mi z toho smutno.
O co všechno přicházejí! Vždyť taková
vycházka , to byla koncentrace citoslov-
cí - podle ročních dob a místa pohybu!
Ptáček frrr, vrány krá krá, pejsek haf
haf, kočička či čí mňau mňau, auta
brm, brm (nebo to znamenalo žízeň,
bumbat?), vláček hů, hů (v ZOO to
samozřejmě byla sova).

Zmrzlina byla, tuším, biem, biem, zima
brrr, pak následoval pláč bébé (nebo
taky ovečka) a šup rychle do postýlky
znaveni vycházkou hájí... Kdo háji
praktičnost mobilů, taky má pravdu.
Halí bělí koně v zelí a zvířátka v petrže-
li, když se dostanete do maléru, bez
mobilu jste ... v „pytli". To je fakt. Nevím
dosud, co si při vycházce povídají pšt-
ros s pštrosicí a pštrosáčaty, ale vím,
jak to probíhá v případě pana ministra
Grosse s „Grossáčaty"!
V adventním čase při cestě na tradiční
„Rybovku" jsem se s nimi potkala v kli-
katé uličce u Staroměstského náměstí.
Nevím, kam šli oni, ale vím, s kým.
Poměr zúčastněných byl 2:2 - pan
ministr s potomkem (v kočárku) bez
paní Grossové (určitě pekla a gruntova-
la) a z každé strany jeden bodyguard.
Abych byla přesná, u ochranky dochá-
zelo k přesunům. U každého rohu se
jeden přemístil do frontální pozice a
jukal za roh připraven k útoku. Jinak se
příjemně bavili. Chlapi sobě mají vždy
co vykládat. Jen jsem neslyšela jediné
citoslovce. Už se hodně smrákalo a to
já s dětmi říkávala „bu bu bu", jako že
je tma. A dodnes mám světlo v duši při
vzpomínce na ty krásné chvíle.

Atak méně mobilů a více dětí. I když
nespoléhejme na dnešní emancipované
moderní ženy! Jedna maminka s kočár-
kem kdysi u té mé tradiční budky zata-
rasila dveře, aby mohla jednou rukou
houpat kočárek a druhou držet telefon.
Atak nešlo přeslechnout následující
dialog, pro nás čekající logicky mono-
log. „Sestřičko, dala byste mi pana dok-
tora? Pane doktore, já u vás včera byla
a radši se ptám, jak mám tu antikon-
cepci brát. Jak jste to říkal - dneska
červený prášek, zítra zelený a pak
žlutý? -Určitě? Pane doktore, jestli já
do toho zase vlítnu, tak já na vás vlít-
nu!" Frrr. Uf. O tuto historku jsem se s
vámi už dávno chtěla podělit. Odškrtá-
vám první novoroční předsevzetí. Než
zase vlítnu do toho každodenního
shonu. Hurá!

RadSad
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Povanocni zastaveni
Stala se v předvánočním čase vzácná
věc a nedá mi, než se o ní podělit s
vámi všemi, protože si myslím,
že se bytostně týka nás všech.

Mám milou povinnost poděkovat hod-
nému člověku, který mi pomohl splnit
tajné vánoční přání rodině z nejpotřeb-
nějších.
Udělal to naprosto nezištně a jeho
skromnost mu nedovoluje zveřejnit
jméno.
Svým dárkem pomohl rozzářit dvoje
dětské oči Poprvé prožily vánoce bez
maminky, která zemřela. Tento dárek
byl možná jediný, díky složité situaci,
v jaké rodina je.
Hluboce se skláním před lidmi, kteří
mají srdce na pravém místě a pomohou
v pravý čas. Myslím si , že každé
dobro, se kterým se v této době setká-
me, stojí za pozastavení. Není ho
mnoho kolem nás. A proto si ho važme.
Mně nezbývá, než říci takovýmto lidem
- děkuji.
LK

Dědečkovské poděkování
školce " U Rybníčku " na Krovinové
náměstí, kolektivu učitelek a
zaměstnanců, paní ředitelce i jez-

26
deckému oddílu Mikuláše, andělů a
čertů, jakož i rodinnému dvoru
Špačků - Xaverov za letošní jízdu
Mikuláše, andělů a čertů na koních
i improvizovanou nadílku sladkostí
v parku školky.
V takovém příjezdu Mikuláše
k dětem je i symbolika městské
části Horní Počernice - vždyť má ve
znaku koně, a když přijede Mikuláš
na koni, uchovají si děti vzpomínku
až do dospělosti.
Dr Ing F Pešek viz pozn red

je život Kdy jindy začít
tímto moudro-
slovím, než
v prvním vydání
JHPZ v novém

roce 2003?! Máte jistě spoustu
jiných dojmů, starostí a postřehů,
ale přesto vám nemohly uniknout
změny, které se udaly v naší redak-
ci
(viz tiráž - nově na této straně)

a potažmo se projevily na strán-
kách HPZ. Co k tomu dodat? Držím
se hesla:
Drž se nových cest a starých přátel.
A chce se dodat: Nepřátel
se nebojme a na množství nehleď-
me! Tak vy, milí čtenáři, hleďte, co
jsme pro vás připravili. Jsme zvě-
davi na vaše připomínky, ohlasy,
nápady, i když v tomto ohledu
změnu neočekáváme a vůbec se
na vás nezlobíme. My jsme tu
od psaní, informování, vy od čtení,
chcete-li. A nasloucháme - i přes
okřídlený a stále tenčí hluk z dálni-
ce - vaší řeči ulice (nejen neméně
okřídlené Náchodské).

A tak radujme se, veselme se -
žádné školní fotoalbum, stránky
"zapláclé" přemírou fotografií, foto-
galerie z hornopočernických akcí,
události pel-mel, ber kde ber. Co
vás nemá? My vám visíme na rtech
a umíme se "vymáčknout" i slovem,
nejenom obrazem. Stres nás moti-
vuje a redakční motor zahřívá na
plné obrátky. Kupředu pravá, zpát-
ky ni krok! Nejen na Nový rok
RadSad

Vzácný host - Václav
Klaus
Dny otevřených dveří našich
škol - anketa
Na co se už nemusíte ptát

Hasiči slaví

Dům chráněného bydlení - podrobná
reportáž s díky sponzorům

Pozn.red.
Milí čtenáři, splácíme tímto náš redakč-
ní dluh z minulého roku, konkrétně z
prosincového vydání HPZ. Na titulní
straně HPZ 12/02 vás jistě zaujala foto-
grafie "jízdní" nadílky v podobě Mikulá-
še, anděla a čerta na koních. Mnozí JIŽ
tuto místní velmi působivou a originální
tradici znáte, avšak pro jistotu a pořá-
dek dodatečně přinášíme následující
informaci: Jedná se skutečně o aktivitu
a ochotu rodiny Špačkových, majitelů
koní a hřebčina ve spolupráci s MŠ
"U Rybníčku". Neopakovatelný zážitek
ze setkání s pohádkovými bytostmi v
sedle však štědře a velkoryse dopřávají
nám všem. Děkujeme.
Za redakci RadSad
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ROK 2 0 0 2 - jaký byl a jací jsme byli my v něm

Ohlédnutí v celopražském a místním.
lokálním.v „obecním" měřítku
Fotografie označené LHMP ochotně poskytla
se souhlasem k otištěni redakce periodika LISTY
hlavního města Prahy Děkujeme tímto ještě jednou
za vstřícnost a spolupráci1 redakce HPZ

LEDEN

Strom se musí nejdříve uříznout a
přivést, aby se mohl později odvést

(nepravá věta účelová
za jasným účelem)

Statistika - staří, mladí, tlustí, tencí, všichni
máme právo na místo na slunci či v metru

(to ještě jezdilo!)

BŘEZEN DUBEN

Měsíc knihy -
obvykle

na pultech,
nezvykle

na ulici (o pár
měsíců
později) Sezóna nadšenců strojů Harley - Davidson začala

v areálu hotelu Čertousy, v květnu se legendární
motorky předváděly před Legendou. V centru Prahy

s povodněmi přišly na řadu motorky na vodní pohon.

KVETEN r\

Lásky čas - rozchody, setkání,...Nikdy
si neuvědomíme dosah posledního

SBOHEM.
Láska je láska - vzhůru na Petřín

po rekonstrukci a za legrací do Muzea
Járy Cimrmana !

Hornopočernický zpravodaj

Foto: RadSad
Sběr papíru - naše školy nejlepší nejen

v obecním,
nýbrž též v celopražském měřítku. Aby bylo jasno

a pořádek! Ať žije sport a kopaná zvlášť! A ta elitní u nás
na Xaverově a v restauraci BOBR obzvlášť či zejména!

Znáte ta slavná jména?

Leden 2003



ČERVENEC

SRPEN

V centru máji poznávací stezky
pro pěší, u nás máme stezky

cyklistické

Běchovice, Pražský maratón,
Běh Europlantu, naši studenti na cestách

RIJEN LISTOPAD

Foto LHMP

A byly volby ...

PROSINEC
Jako z bajky -

pan kardinál VLK
a pan

starosta LIŠKA
a pohádková Praha

ve vánočně
svátečním.

Hledejte
Horní Počernice!
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Bez komentáře


